
www.esch.lu

Séance du Conseil communal du
vendredi 2 décembre 2011

Votre bibliothèque municipale
vous propose un vaste choix de livres

Gemengerot Esch
Rapport analytique N°10 / 2011





Së
tz

un
g 

vu
m

 E
sc

he
r 

G
em

en
ge

ro
t

Fr
ei

de
g,

 d
en

 2
. D

ez
em

be
r 

20
11

Conseillers présents:

M. Marc Baum – M. Zénon Bernard – Mme Taina Bofferding – M. Daniel Codello –  
M. Marco Goetz – M. Mike Hansen – Mme Annette Hildgen – M. Henri Hinterscheid – 
M. Jean Huss – M. Théid Johanns – M. Martin Kox – M. Frunnes Maroldt – Mme Lydia 
Mutsch – Mme Vera Spautz – M. Jean Tonnar – M. Paul Weidig – M. Everard Wohlfarth – 
M. André Zwally

Conseillers absents:
M. Pierre-Marc Knaff 

Ordre du jour
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 b) Allocation de vie chère 2011; décision 6
 c) Budget rectifié 2010 + budget 2011; décision 6
6. Inventaire supplémentaire des monuments nationaux:  

inscription de divers immeubles des sites «Crassier des Terres Rouges»  
et «Lentille des Terres Rouges»; avis 7

7. Aides pour la rénovation de façades d’immeubles au centre-ville  
d’Esch-sur-Alzette; décision 11

8. Transactions immobilières; décision 12
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d’une subvention pour l’acquisition d’appareils ménagers  
(A++ et A+++); décision 13

10. Convention de remboursement dans le cadre de l’établissement  
d’un cadastre des biotopes; décision 13

11. Conventions entre la Ville et les moniteurs dans le cadre  
des activités sportives «Intégration par le sport»; décision 14
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pour l’exercice 2011; décision 19
21. Plan de gestion des forêts pour l’exercice 2012; décision 20
22. Règlements de la circulation routière; confirmation et décision 20
 



2. Information au public  
des décisions de personnel

Buergermeeschter Lydia Mutsch (LSAP): 
„Sou, da kéinte mer elo mam ëffentle-
chen Deel vun eiser Gemengerotssëtzung 
ufänken a mir géingen dann och d’Mem-
bere vun der Press hei häerzlech dozou 
invitéieren.
Wéi all Kéier kommen déi Konklusiounen 
oder déi Décisiounen déi am Zesummen-
hang mam Huis clos vun de Personalfroe 
geholl gi sinn am Laf vun der Sëtzung 
eraus, esou dass d’Membere vun der 
Press déi och kënne mathuelen. Ech wéilt 
awer hei vläicht zwou Saachen eraus-
hiewen, oder eise Personalschäffe kann et 
vläicht maachen? Mir hunn eng Persoun 
déi mer désignéiert hu fir faisant fonction 
vun eisem Secrétaire communal, dee fort 
ass. Dat ass en zukënftege Secrétaire 
général dee mer hunn. Mä ech géing 
ganz einfach eisem Personalschäffe kuerz 
d’Wuert gi fir dat ze resuméieren. Dat ass 
mengen ech awer ganz flott, ausserdeem 
hu mer och en neien Direkter.“

Schäffe Jean Huss (DÉI GRÉNG):  „Just 
da ganz kuerz. Nodeem den Här Jeannot 
Clement a seng wuelverdéngte Pensioun 
gaangen ass, hat de Gemengerot hei am 
Fréijoer dëst Joer, den Här Marc Limpach 
désignéiert als Secrétaire adjoint. A mir 
soen dem Här Marc Limpach och Merci 
fir déi Méint, wou hien déi Aarbecht 
gemaach huet, zu eiser absolut vollster 
Zefriddenheet. Hien huet eis awer elo, 
nodeem d’Walen eriwwer waren, nodeem 
den neie Schäfferot constituéiert ginn ass, 
huet hien eis matgedeelt, schrëftlech, 
datt déi Aarbecht awer net dat wier, wat 
senge Wënsch, senge Virstellunge géif 
entspriechen, an hien huet eis gefrot 
duerfir fir kënnen op dee Posten ze ver-
zichten, well hien éischter un aner Fonc-
tiounen an Aarbecht interesséiert ass. Mir 
kommen herno beim Punkt vun de Perso-
nalastellungen en séance publique drop 
zréck. Bei der Kreatioun vum Service des 
archives, wou den Här Limpach éischter 
drun interesséiert ass a mer och iwwer-
zeegt sinn, datt hien dat ganz gutt ka 
maachen. Mä dee Punkt kënnt herno. 
Den éischte Punkt war also de Remplace-
ment vum Här Limpach op de Secrétaire 
adjoint. En zweete Punkt dee mer hate 
war dunn natierlech, well dunn natierlech 
d’Plaz vum Sekretariat op gestanen huet, 
war dunn d’Désignatioun vum Här Jean-
Paul Espen, eisem Jurist, als Remplaçant 
de longue durée, am Moment fir e Joer, 
fir e Joer als Remplaçant de longue durée 
anzestellen, en attente, datt Esch vum 
Inne minister e Secrétaire général accor-
déiert kritt. Am Prinzip ass et esou laut 

Gesetz, datt dat nëmme méiglech ass ab 
40.000 Awunner. De fréiere Schäfferot 
hat awer scho virun der Summervakanz 
mam Här Halsdorf eng Korrespondenz fir 
hien ze froen, ob et net awer méiglech 
wier, datt Esch, well Esch am Wuesstem 
ass mat den Nonnewisen, mat der Uni-
versitéit an esou virun, fir awer dee Secré-
taire général accordéiert ze kréien. Dee-
mools huet den Här Halsdorf gesot, am 
Prinzip Jo. Et ass dunn eng zweete Kéier 
nogehakt ginn an do huet den Här 
Halsdorf  dat nach eng Kéier konfirméiert, 
huet allerdéngs gesot, datt dat eréischt 
kënnt gemaach ginn am Kontext vun der 
Gehälterreform, déi d’nächst Joer am Juni 
um Ordre du jour soll stoe vun der Regie-
rung. Esou datt mer am Moment den Här 
Jean-Paul Espen, eise Jurist astellen als 
Remplaçant de longue durée, also fir e 
Joer.“

Buergermeeschter Lydia Mutsch (LSAP): 
„Hei, kënne mer e bësse Rou kréien, 
wann ech gelift, et ass ganz schwéier 
sech ze konzentréieren hei am Schäffe-
rot.“

Schäffe Jean Huss (DÉI GRÉNG): „Wann 
dann am Kader vun där Gehälterreform 
déi Décisioun fällt, Esch dee Secrétaire 
général ze accordéieren, dann ännert sech 
d’Situatioun natierlech an deem Sënn, 
datt mer e Secrétaire général wäerten 
hunn. Am Moment ass also eng Nomina-
tioun à longue durée fir ee Joer vum Här 
Jean-Paul Espen fir d’Sekretariat ze assu-
réieren. 
Drëtt Décisioun, déi mer geholl hunn à 
Huis clos, huet ze di mat der Pensionéie-
rung vum Här Jean Goedert, eisem fréiere 
Chef architecte. Mir soen dem Här Goedert 
vun dëser Plaz aus och nach eng Kéier 
häerzlech Merci fir all déi Aarbecht, déi 
hie fir d’Stad Esch a senger berufflecher 
Tätegkeet gemaach huet. Mä och hie 
muss dofir ersat ginn. Bis elo war den 
Architecte adjoint, dat war den Här Luc 
Everling. De Schäfferot huet dunn dem 
Gemengerot proposéiert, den Här Everling 
als Architecte directeur ze nennen. 
Domat war de Gemengerot och d’accord . 
Also och déi Décisioun ass gefall. Mir 
hunn also en neien Architecte directeur. 
Déi véiert Décisioun ass eng Décisioun, 
wat d’Sécherheetskultur hei an der Escher 
Gemeng ubelaangt. Op där enger Säit hu 
mer en Travailleur désigné, deen ass awer 
schonn do, den Här Tapp, op där anerer 
Säit hu mer fir d’Sécherheetskultur en 
Ingénieur technicien gesicht, en Délégué 
à la sécurité. Et ware 4 Kandidaturen do. 
Eng eenzeg war recevabel. Dat war déi 
vum Här Laux a mir hunn, nodeem de 
Conseil de recrutement déi Konditiounen 

ënnersicht huet, och seng Beruffser-
fahrung ënnersicht huet, ass de Schäffe-
rot an de Gemengerot zur Konklusioun 
komm, datt mer den Här Laux astelle 
vum 1. Januar un als Délégué à la sécurité 
hei an der Escher Gemeng. Dat sinn déi 
Décisiounen, déi mer also am Huis clos 
geholl hunn.“

3. Correspondance

Buergermeeschter Lydia Mutsch (LSAP): 
„Merci fir dëse Resumé. Mir kéimen dann 
direkt zum Punkt Korrespondenz. Do 
wollte mer Iech hei matdeelen an ech 
mengen Dir kritt et och nach en copie, 
dass d’Stad Esch sech solidariséiert mam 
Warnstreik vum 07. Dezember an dass 
mir dofir am Schäfferot d’Décisioun 
geholl hu fir déi Membere vun eisem Per-
sonal déi dat wënschen, fir déi fräi ze 
stellen, dass se kënnen un där Aktioun 
Deel huelen. Dat schéngt eis ganz wich-
teg, well mir sinn als Stad Esch nach 
ëmmer ganz enk verbonne gewiescht 
mat der Stolindustrie. Fir eis ass dat e 
Geste, en Akt deen och eng Dokumen-
tatioun vu Solidaritéit ass vu Säite vun 
der Escher Gemeng. 
Ech hat eng Wuertmeldung vum Zénon 
Bernard.“

Zénon Bernard (KPL): „Merci, Madame 
Buergermeeschter. Ech begréissen natier-
lech dat wat Dir elo gesot hutt. Ech wollt 
awer nach e weidere Virschlag maachen 
an deem Zesummenhang. Ech mengen 
et wär fir eis Gewerkschaften, den OGBL, 
den LCGB, d’CGFB, wat jo awer wierk-
lech déi dräi representativst Gewerk-
schaften am Land sinn, och e grousse 
politesche Secours wann de Gemengerot 
hei géif eng Solidaritéitserklärung un 
d’Adress vun deenen Aktiounen déi elo 
d’Gewerkschaften amgaange sinn ze pre-
paréiere fir eis Aarbechtsplazen, fir eis 
Siten ze erhalen an ech wär frou wann de 
Conseil kéint als Conseil déi politesch 
Erklärung ginn, dass e sech och géif 
 solidariséiere mat deenen Aktiounen. 
Merci.“

Buergermeeschter Lydia Mutsch (LSAP): 
„Merci, Här Bernard. Hutt Dir do vläicht 
e Schrëftstéck, dass mer do kënnen offi-
ziell eng Positioun huelen oder mengt 
Dir, dass dat mat enger mëndlecher 
Déclaration d’intention...“

Zénon Bernard (KPL): „Eng mëndlech 
geet duer.“

Buergermeeschter Lydia Mutsch (LSAP): 
„An der Rei. Majo dann huele mer, wann 
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3. Correspondance / 4. Syndicats communaux et commissions consultatives

Dir d’accord sidd, huele mer eng Ofstëm-
mung iwwert déi Propositioun déi ech 
perséinlech eng ganz gutt fannen an 
hannert där de Schäfferot ka stoen, huele 
mer eng Ofstëmmung an da géing sech 
de Gemengerot offiziell solidariséieren an 
dobäi kënnt dann – an ech géing vläicht 
bieden, dass dat ka verdeelt ginn – dobäi 
kënnt dann och nach déi Note de service 
déi eise Leit et erlaabt jiddweree fir sech 
och sech ze solidariséieren andeem e kann  
op där Manifestatioun Deel huelen.“

Zénon Bernard (KPL): „Voilà, esou 
hunn ech dat gemengt.“

Buergermeeschter Lydia Mutsch (LSAP): 
„Gutt. Au vote.“

Conseillers présents:
M. Marc Baum – M. Zénon Bernard – 
Mme Taina Bofferding – M. Daniel 
Codello – M. Marco Goetz – M. Mike 
Hansen – Mme Annette Hildgen – M. 
Henri Hinterscheid – M. Jean Huss – M. 
Théid Johanns – M. Martin Kox – M. 
Frunnes Maroldt – Mme Lydia Mutsch – 
Mme Vera Spautz – M. Paul Weidig – 
M. Everard Wohlfarth – M. André 
Zwally
Le Conseil Communal décide à l’una-
nimité de se solidariser avec les grévis-
tes de la sidérurgie et avec leur grève 
d’avertissement.

Buergermeeschter Lydia Mutsch (LSAP): 
„Mir géingen eng ganz kuerz Interrup-
tion de séance maachen an an enger 
Minutt erëm ufänken.“
(Ënnerbriechung)
„Ech géing Iech da bieden erëm Plaz ze 
huelen an déi kuerz Interruption de 
séance ze entschëllegen. Ech wollt e klen-
ge Broch maachen tëschent deene méi 
organisatoresche Froen an där traureger 
Flicht déi ech haut hunn, fir e puer Wuert 
zum Doud vun eisem léiwe verstuerwene 
fréiere Conseiller a Schäffen, dem Paul 
Helbach ze soen. 
Jiddwereen deen hie kannt huet, an dat 
dierften der heibanne ganz vill sinn an 
dat sinn och ganz vill Leit hei zu Esch – 
dat huet een och gesi wou mer virun 2 
Deeg d‘Geleeënheet beim Begriefnis 
dobäi ze sinn – deen ass sech bewosst, et 
war e bescheidene Mënsch, e frëndleche 
Mënsch a virun allem e gudde Kolleg 
deen elo fir ëmmer vun eis gaangen ass. 
De Paul Helbach war vun 1970 u fir 
d‘CSV als Conseiller am Escher Gemenge-
rot, wou ech, an net nëmmen ech, hien 
als gudden ëmmer korrekte Kolleg kenne-
geléiert hunn a wou ech och muenches 

vum him konnt léieren. Ech weess, dass 
vill Kollegen heibanne ganz regelméisseg 
a ganz oft op säi gudde Rot gezielt hunn 
an hie fir vill Froen ugeruff hunn a consul-
téiert hunn. 
Vun 1994 – 1997 war hien och als Schäf-
fen aktiv. Engagéiert war hien zousätzlech 
nach an der Bauten- an an der Kul-
turkommissioun, ganz aktiv. Hien huet 
seng Flichten am Déngscht vun der Stad 
Esch mat ganz vill Energie an och Idealis-
mus erfëllt an hat dobäi ëmmer eppes 
wat hie bei jiddwerengem, ob hei am 
Haus oder dobausse bei de Leit, ganz 
besonnesch beléift gemaach huet: Den 
Här Helbach hat e grousst a gutt Häerz. 
Hie war, trotz senger imposanter Statur a 
senger Léift fir de Boxsport, virun allem e 
sensibele Mënsch, eng ganz mënschlech 
Persoun. A senge Wierder, a sengen Ent-
scheedungen, a sengem ganze Wiesen. 
Fir seng Mënschlechkeet a seng Gedold 
war hien awer net nëmmen hei am Haus 
bekannt, mä och bei senge Schülerinnen 
a Schüler am Escher Jongelycée wou hie 
Latäin, Franséisch an al Griichesch ënner-
riicht huet. 
Hie war bestuet mat der Madame Lila 
Kapp an hat mat hir 3 Kanner. Hie war 
Bopa an Urgroussbopa. Den Hannerbliw-
wenen eist häerzlecht Bäileed. Mat sen-
gen 90 Joer konnt hien op en erfëllte 
Liewen zréckblécken an ech mengen, 
dass dës Tatsaach, deenen déi zréckblei-
wen e groussen Trouscht spende kann.
Schléisse wéilt ech mat engem latäine-
sche Sproch deen den Här Helbach fräi 
eraus iwwert säi Gedicht „Rückblick eines 
Lehrers“ gesat hat: Non omnis morietur – 
Er wird nicht ganz sterben. Genau esou 
ass et. De Paul Helbach bleift fir eis onver-
giesslech. Hien huet eng fest Plaz an den 
Anale vun eiser Stad an an den Häerzer 
vu senger Matmënschen, a virun allem 
vun allen Escher.
An elo bieden ech Iech mat mir zesum-
men opzestoe fir eng kleng Gedenk-
minutt fir eise Paul anzeleeën.“
(Gedenkminutt)
„Ech soen Iech Merci.“

4. Syndicats communaux et 
commissions consultatives; 
nominations; décision

Buergermeeschter Lydia Mutsch (LSAP): 
„Ech géing Iech da biede mam Ordre du 
jour virunzefueren. Mir hunn als véierte 
Punkt eis Syndikater um Ordre du jour 
stoen. Dat si virun allem déi mat deene 
mer déi leschte Kéier nach net konnten 
ofschléissen, well d‘CSV Fraktioun eréischt 
méi spéit konnt eng Rei vun Décisiounen 
huelen. Mir hunn elo déi Informatiounen 

all kritt. Et ass nach e klenge Rectificatif 
ënnerwee, deen ech Iech géing biede 
mat a Considératioun ze huelen. Ass do 
de Wonsch nach ee Wuert dozou ze soen 
oder kënne mer direkt zum Vote dozou 
kommen? Här Zwally?“

André Zwally (CSV): „Also mir kënnen 
do zum Vote kommen, Madame Buerger-
meeschter. Dat ass ok esou. Sollt nach 
iergendwou eppes optauchen, dann ass 
souwisou nach d‘Méiglechkeet fir an der 
nächster Sitzung e Rectificatif ze maachen.“

Buergermeeschter Lydia Mutsch (LSAP): 
„Merci, Här Zwally. Ech mengen dee 
musse mer secret maachen.

Conseillers présents:
M. Marc Baum – M. Zénon Bernard – 
Mme Taina Bofferding – M. Daniel 
Codello – M. Marco Goetz – M. Mike 
Hansen – Mme Annette Hildgen – M. 
Henri Hinterscheid – M. Jean Huss – M. 
Théid Johanns – M. Martin Kox – M. 
Frunnes Maroldt – Mme Lydia Mutsch – 
Mme Vera Spautz – M. Paul Weidig – 
M. Everard Wohlfarth – M. André 
Zwally
Le Conseil Communal procède par  
vote secret et accepte à l’unanimité les 
chan gements aux syndicats commu-
naux et commissions consultatives.

Buergermeeschter Lydia Mutsch (LSAP): 
„Mir haten och gesot, dass mer haut 
nach eng Kéier géingen op d‘Motioun 
vum Här Baum ze schwätze kommen. 
Här Baum, wëllt Dir dozou nach e puer 
Wierder soen?“

Marc Baum (DÉI LÉNK): „Jo, vläicht 
ganz kuerz. Ech mengen, datt et eng 
Mo tioun ass déi am Sënn ass vun enger-
säits méi Transparenz, wat d‘Kommissiou-
nen ugeet. Méi Transparenz fir d‘Bierger 
dobaussen. Et ass awer och mengen ech 
eng Motioun déi duerch déi Transparenz 
d‘Aarbecht an de Kommissioune valori-
séiere soll an ech géif proposéieren, datt 
mer an Analogie zu deem wéi dat och an 
der Chamber zënter Uganks 2010 de Fall 
ass an der Chamber, op Initiativ vun 
deene  Gréngen hin, fir d‘Rapporte vun 
de kommunale consultative Kommissiou-
nen, fir déi am Respekt natierlech vun 
deene legalen Obligatiounen do wou en 
Anonymat erfuerdert ass, fir et an deem 
Respekt public ze maachen. D‘Rapporte 
vun de Kommissiounen.“

Buergermeeschter Lydia Mutsch (LSAP): 
„Jo, Merci, Här Baum. Mir hunn och wéi 
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mer dat gesot haten am Schäfferot 
doriwwer geschwat. Mir hunn och mat 
eisem Jurist zesumme gekuckt wéi een 
dat handhabe kann am Aklang mat de 
legale Viraussetzungen. Mir sinn och am 
Kontakt mat der Chamber fir eis Detailer 
ze gi wéi si et an der Praxis handhaben, 
esou dass ech Iech géing proposéiere fir 
déi Motioun zwar wuel haut zur Ofstëm-
mung ze bréngen, mä fir eventuell eng 
Ajoute ze maachen, dass soll e Groupe ad 
hoc agesat ginn, dee sech souwuel mat 
der Mise en oeuvre vun där Propositioun 
beschäftegt, wéi och mat deene gesetz-
leche Kaderbedingungen, dass dat kann 
am Oflaf mat all deem geschéie wéi mir 
et hei an der Gemeng musse maachen.
Zousätzlech wëlle mer och déi Aussoen 
déi am Koalitiounsaccord, respektiv an 
der Schäfferotserklärung gemaach gi si 
ronderëm d‘Ouverture vun eise Kommis-
sioune fir extern Membere wëlle mer dat 
och mat traitéieren a mir géingen Iech da 
bieden eis Ären Accord ze gi fir en Zou-
saz zu Ärer Motioun ze maachen, dass 
mer déi dann an enger ofgeännerter Ver-
sioun kéinten zur Ofstëmmung bréngen. 
Ech géing awer nach eng Wuertmeldung 
consideréieren, oder am Moment ass just 
eng do, dat ass déi vum Här Codello.“

Daniel Codello (LSAP): „Merci, Madame 
Buergermeeschter. D‘LSAP Fraktioun ass 
natierlech mat där doter Motioun, wat de 
Sënn an och d‘Idee vun der Transparenz 
ugeet, voll averstanen. D‘Madame Buer-
germeeschter huet och elo grad op de 
Koalitiounsaccord higewisen, deen och 
eng gewëssen Ouverture vun de Kom-
missioune jo virgesäit, mä fir awer direkt 
eng Décisioun ze huelen, d‘Berichter vun 
de Commissions consultatives opzemaa-
chen ass et vläicht nach verfréit, well dat 
huet jo awer Konsequenzen. Mir wëssen 
och dass, an dat war och eng Diskussioun 
laang an der Chamber ier se opgemaach 
gi sinn, dir wësst och, dass Beamten un 
deene Sitzungen Deel huelen, d‘Beamten 
huelen och d‘Wuert an deene Sitzungen 
a mir mussen awer ëmmer e gewëssene 
Schutz vun deene Beamte garantéieren, 
well déi sech net dobausse kënne ver-
deedegen. Duerfir proposéiere mir, wéi 
d‘Buer germeeschtesch et gesot huet, en 
Tiret anzesetzen deen do heescht: „à ins-
taurer un groupe ad hoc, composé par 
tous les groupes politiques représenté au 
conseil communal afin d‘analyser les 
démarches proposées et de présenter les 
conclusions au conseil communal“.

Buergermeeschter Lydia Mutsch (LSAP): 
„Mir sinn heibanne méi schnell wéi de 
Blëtz. Merci, Här Codello, och fir dës Pro-
position de modification. Ass dat eng 

Propositioun déi och dem Auteur vun der 
Motioun kéint gefalen?“

Marc Baum (DÉI LÉNK): „Déi kënnt 
dem Auteur souguer ganz gutt gefalen. 
Ech menge mir sinn eis alleguerte be -
wosst, datt et jo och Implikatiounen huet 
op d’Aart a Weis wéi d’Rapporte redi-
géiert sinn. Do wäerte sécherlech och 
mussen Ännerunge virgeholl ginn. A fir 
en Ad hoc-Grupp, Aarbechtsgrupp anze-
setzen, dee parteiiwwergräifend, wat och 
wichteg ass, zesummegesat ass, deem 
kann ech mech just uschléissen, an datt 
mer dann d’Konklusioune vun deem Aar-
bechtsgrupp deemnächst hei an enger 
Reunioun presentéieren. Also ech sinn 
averstanen domatter.“

Buergermeeschter Lydia Mutsch (LSAP): 
„Gutt. Villmools Merci. Sidd Dir dann 
d’accord, dass mer déi ofgeännert 
Motioun kënnen zur Ofstëmmung brén-
gen? Au vote.“

Conseillers présents:
M. Marc Baum – M. Zénon Bernard – 
Mme Taina Bofferding – M. Daniel 
Codello – M. Marco Goetz – M. Mike 
Hansen – Mme Annette Hildgen – M. 
Henri Hinterscheid – M. Jean Huss – M. 
Théid Johanns – M. Martin Kox – M. 
Frunnes Maroldt – Mme Lydia Mutsch – 
Mme Vera Spautz – M. Paul Weidig – 
M. Everard Wohlfarth – M. André 
Zwally
Le Conseil Communal accepte à l’una-
nimité la motion suivante:
Le Conseil communal,
Considérant que les rapports des com-
missions parlementaires furent rendues 
publiques depuis début 2010;
Considérant que le Collège échevinal 
dans son programme de coalition 
entend vouloir étendre la participation 
des citoyen-ne-s aux commissions con-
sultatives aux citoyen-ne-s non-mem-
bre d’un parti politique;
Estimant que le travail des commis-
sions consultatives communales devrait 
être valorisé davantage;
Estimant que, dans le souci de trans-
parence, tou-te-s les citoyen-ne-s de la 
Ville d’Esch-sur-Alzette devraient avoir 
accès aux rapports des commissions 
consultatives;
invite le Collège des Bourgmestre et 
Echevins
à rendre publique les rapports des 
commissions consultatives dans le res-
pect des obligations légales
à instaurer un groupe ad hoc, compo-
sé par tous les groupes politiques 
représentés au conseil communal, afin 

d’analyser les démarches proposées et 
de présenter les conclusions au conseil 
communal.

5. Office social de la Ville 
d‘Esch-sur-Alzette:
a) Comptes de gestion des 

exercices 2008, 2009 + 2010; 
décision

b) Allocation de vie chère 2011; 
décision

c) Budget rectifié 2010 + 
budget 2011 ; décision

Buergermeeschter Lydia Mutsch (LSAP): 
„Mir géingen da weiderfuere mat Punkt 
5, dat ass eisen Office social, an zwar 
souwuel d‘Comptes de gestion vun den 
Exercicer 2008, 2009 an 2010 wéi och 
d‘Allocations de vie chère 2011 an och 
de Budget 2011 pour décision, Madame 
Schäffin, Dir hutt d‘Wuert.“

Schäffin Vera Spautz (LSAP): „Merci. 
Kolleginnen a Kollegen, Dir gesitt mir 
komme sou lues bäi an den ale Konten, 
vun dem alen Office social. D‘Compte de 
gestion 2008 an 2009 an 2010 leien elo 
vir. Dir wousst vun deem Problem, oder 
déi Nei net, vun dem Problem um Minis-
tère, datt do eng länger Zäit déi Fra déi 
déi Konte kontrolléiert huet, krank war. 
An et ass awer elo ofgeschloss gi fir 
kënnen eriwwer an deen neie Budget ze 
goe vun deem neien Office social. Ech 
géif vläicht déi 3 Konten hannerenee pre-
sentéieren.
Den Exercice 2008 wou mer an den 
Dépensen 3.928.765,73 Euro hunn an an 
de Recetten 1.785.679,40 Euro, wat e 
Mali mécht um Exercice vun 2.143.086,33 
Euro. 
Mir ginn dann eriwwer op d‘Joer 2009, 
wou mer Dépensen hu vun 4.132.250,66, 
Recettë 4.195.454,61, mat engem Boni 
um Exercice vun 63.203,95 Euro.
A schléissen of da bei 2010 an den 
Dépensë mat 2.051.792,84. Recettë vun 
3.077.885,36 an engem Boni um Exerci-
ce vun 1.026.092,52 Euro. Ech mengen 
déi mussen extra gestëmmt ginn, Här 
Sekretär?“

Buergermeeschter Lydia Mutsch (LSAP): 
„Här Sekretär, kënnt Dir vläicht op déi 
Fro äntwerte vun der Madame Spautz?“

Schäffin Vera Spautz (LSAP): „D‘Kon-
te vun 2008, 2009 an 2010 musse mer déi 
eenzel ofstëmmen oder beieneen? Ok.“

Buergermeeschter Lydia Mutsch (LSAP): 
„Et si keng Wuertmeldungen do, da kën-
ne mer déi ofstëmmen.“
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Conseillers présents:
M. Marc Baum – M. Zénon Bernard – 
Mme Taina Bofferding – M. Daniel 
Codello – M. Marco Goetz – M. Mike 
Hansen – Mme Annette Hildgen – M. 
Henri Hinterscheid – M. Jean Huss – M. 
Théid Johanns – M. Martin Kox – M. 
Frunnes Maroldt – Mme Lydia Mutsch – 
Mme Vera Spautz – M. Paul Weidig – 
M. Everard Wohlfarth – M. André 
Zwally
Le Conseil Communal accepte à l’una-
nimité les comptes de gestion des 
années 2008, 2009 et 2010 de l’Office 
Social.

Schäffin Vera Spautz (LSAP): „Merci. 
Mir kommen op de Punkt b), dat ass déi 
nei Festleeung vun der Allocation de vie 
chère, déi den Office social ausbezilt. Déi 
adaptéiere mer an déi Richtung, datt mer 
soen, all Persoun kritt eng Allocation de 
vie chère hei zu Esch fir d‘Joer 2011 wa 
se ab dem 1. Januar 2011 hei gewunnt 
huet an d’Revenus nets, net d‘Plafong déi 
bei Ärem Tableau hannendrun hänken, 
depasséieren. 
Ech wéilt do vläicht kuerz eng Erklärung 
dozou ofginn. Wat d‘Allocation de vie 
chère ugeet, hu mir op den 18. Novem-
ber 2011 2.211 Demandë gehat. Dir 
wësst, dat gëtt ëffentlech ausgeschriwwen  
iwwert eng Annonce. Dat ass par rapport 
zu 2010 eng Augmentatioun vun insge-
samt... also 16,34% vun den Escher 
Menagë kréien am Moment eng Alloca-
tioun de vie chère. Fir Iech ze soen, datt 
mer bei enger Awunnerzuel vun 30.307 
Awunner, a Menagen 13.535, 2.211 Leit 
hunn déi déi ufroen, dat si 16.34%. Mir 
hunn 1.315 Menagen déi den RMG 
kréien. Dat sinn 9,72% vun eiser Bevëlke-
rung. Doropshin ass am Office social och 
d‘Dispositioun an d‘Décisioun geholl gi 
fir dës Aide unzepassen an deem Sënn, 
datt de Menage bei all Kand 50 Euro wei-
der pro Kand kritt. Dat ass deen Tableau 
deen hannendrun hänkt. A loosst Iech 
net duerchernee maache mat deem Chif-
fer ënne bei 9 Kanner. Si hunn dat e 
bësse  schlecht ausgedréckt, well net 9 
Kanner um Tableau dropgaange sinn. Bei 
all Kand a Menage gëtt et pro Kand 50 
Euro bäi. Dat zur Erklärung vun den Allo-
cations de vie chère. Do niewendru gëtt 
et jo nach déi Allocation, wou mer och 
schonn driwwer diskutéiert haten, de 
Soutien aux ménages, déi d‘Escher 
Gemeng och ausbezilt an do si bis op 
den Datum vum 18.11.11, waren do 
2.211 Demanden eragaangen.
Ech wéilt Iech bieden dësen, wa keng 
Froe sinn, dësen Allocations de vie chère 
och zou ze stëmme wann ech gelift.“

Buergermeeschter Lydia Mutsch (LSAP): 
„Au vote.“

Conseillers présents:
M. Marc Baum – M. Zénon Bernard – 
Mme Taina Bofferding – M. Daniel 
Codello – M. Marco Goetz – M. Mike 
Hansen – Mme Annette Hildgen – M. 
Henri Hinterscheid – M. Jean Huss – M. 
Théid Johanns – M. Martin Kox – M. 
Frunnes Maroldt – Mme Lydia Mutsch – 
Mme Vera Spautz – M. Paul Weidig – 
M. Everard Wohlfarth – M. André 
Zwally
Le Conseil Communal décide à l’una-
nimité d’accorder une allocation de vie 
chère communale pour l’année 2011 
et les années suivantes.

Schäffin Vera Spautz (LSAP): „Elo 
kënnt de Budget rectifié fir 2011 an den 
Exercice 2012. An do bleift einfach ze 
soen, dat sinn am Moment praktesch 
Estimatiounen. Mir wäerten elo während 
3, 4 Joer erëm an déi Situatioun komme 
wéi mer se virdrun haten. Et sinn Estima-
tiounen déi mer eraginn, et si keng defi-
nitiv Budgeten, well de Ministère awer 
am Moment mat deem neie System an 
d‘Offices sociaux iwwert d‘ganz Land ver-
deelt, awer seng Problemer huet op de 
Punkt dat elo kënnen esou auszerechnen. 
Mir idem och well eng aner Kontabilitéit 
gemaach gëtt. Dat heescht déi Estima-
tioune sinn zesumme gemaach gi mam 
Ministère a wäerten eis wahrscheinlech 
dann awer nach d‘nächst Joer beschäfte-
gen ob do eng Augmentatioun oder eng 
Diminutioun. Ech ginn éischter vun enger 
Augmentatioun aus, well och hei kann ee 
soen, datt op den 21. November dëst 
Joer eng Croissance vu Clienten am Office 
social ass vun 9,12%. Dat heescht, dat 
war elo am November a mir hunn nach 2 
Méint. Et ass eng enorm Croissance do 
wéinst eben och déi Décisioune wéi zum 
zum Beispill bei der Allocation de vie 
chère  do eng Augmentatioun ze maa-
chen. Ech ka vläicht och soen, datt, firwat 
nennen ech dauernd den 21. November? 
Dat war deen Dag wou ech zesumme 
mat Vertrieder vum Office social nach 
eng Kéier bei d‘Ministesch war a gesot 
hunn, dass mer aussergewéinlech Situa-
tioun hei zu Esch hunn, méi Leit a méi 
Geld brauchen. Si hat e grousst oppent 
Ouer. Mir wäerte Leit bäikréien an iwwert 
d‘Finanzen hu mer an den nächste Wo -
chen a Méint jo do vill mateneen ze dinn, 
esou datt mer do eis Demande och elo 
offiziell eragi fir d‘nächst Joer fir einfach 
kënnen, jo, esou behandelt ze gi wéi et 
hei sech zu Esch gehéiert. Mir sinn de 

gréissten Office social mat de gréisste 
Problemer an do muss einfach par rap-
port zu aneren am Land, Esch aneschters 
och betruecht ginn. 
Ech géif dann zum Budget rectifié vun 
2011 kommen. Deen ass an de Recettë 
5.330.981,26 ausgeglach an den Dépen-
sen. Dat muss jo elo ëmmer opgoen. Déi 
si méi héich, well mer hu misste vu 
Januar, de Budget vu Januar, Mäerz mat 
eriwwerhuelen an 2011, well d‘Konte 
vun 2010 hu missten ofgeschloss ginn an 
elo ass d‘Budgetsjoer 1. Januar - 31. 
Dezember. Net wéi virdru wou et bis op 
den 31. Mäerz gaangen ass. 
An ech géif dann och direkt de Budget 
estimatif wéi mer et elo eragi fir 2012 
eraginn. An de Recetten an an den 
Dépensen och 3.392.000 Euro. An och 
do géif ech Iech bieden deem wann ech 
gelift zouzestëmmen.“

Buergermeeschter Lydia Mutsch (LSAP): 
„Och hei, Madame Spautz, si keng 
Wuertmeldungen, esou dass mer direkt 
kënnen d‘Ofstëmmung maachen.“

Conseillers présents:
M. Marc Baum – M. Zénon Bernard – 
Mme Taina Bofferding – M. Daniel 
Codello – M. Marco Goetz – M. Mike 
Hansen – Mme Annette Hildgen – M. 
Henri Hinterscheid – M. Jean Huss – M. 
Théid Johanns – M. Martin Kox – Mme 
Lydia Mutsch – Mme Vera Spautz – M. 
Paul Weidig – M. Everard Wohlfarth – 
M. André Zwally
Le Conseil Communal accepte à l’una-
nimité le budget rectifié pour l’exercice 
2011 et le budget pour l’exercice 
2012.

6. Inventaire supplémentaire 
des monuments nationaux: 
inscription de divers immeubles 
des sites «Crassier des Terres 
Rouges» et «Lentille des Terres 
Rouges»; avis

Buergermeeschter Lydia Mutsch (LSAP): 
„Sou, da fuere mer weider mam Punkt 6, 
dat ass den Inventaire supplémentaire 
vun där Lëscht vun de Monuments natio-
naux. Do geet et ëm eng Rei vun Immeu-
blen um Site vum Crassier Terres Rouges 
an och der Lentille Terres Rouges. Do gi 
mir gefrot fir en Avis an ech géing Iech 
proposéieren, dass dee Punkt vun eisem 
neien Héichbauschäffe presentéiert gëtt, 
den Här Huss.“

Schäffe Jean Huss (DÉI GRÉNG): „Jo, 
no där Introduktioun wourëms et geet. 
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Just kuerz Erklärungen. Dir hutt an Ärem 
Dossier, op deene Säiten hutt Dir Fotoe 
vun enger Rëtsch vu Gebaier. Am Schäf-
ferot si mir der Meenung, datt mer der 
Madame Kulturministerin solle propo-
séieren 2 Gebaier, déi op der Lentille 
Terres  Rouges sinn, op deen Inventaire 
supplémentaire des sites et monuments 
nationaux drop ze setzen. An zwar ass 
dat eent den ale Magasin an Entrepôt 
vun der Schmelz op Terres Rouges. An 
dat zweet ass d‘Turbinenhal, och op der 
Lentille Terres Rouges. Déi proposéiere 
mer fir als erhalenswäert, als Monuments 
nationaux ze klasséieren an deen Inven-
taire supplémentaire, während déi Ge -
baier, déi um Crassier stinn, vun eis net 
recommandéiert ginn. Do wëlle mer der 
Madame Kulturministerin en Avis négatif 
ginn, an zwar well mer scho virdrun, also 
an där Legislaturperiod virdrun décidéiert 
hunn, datt mer a Richtung vu Frankräich 
eng Urbaniséierung wëlle maache an datt 
de Crassier exploitéiert an ofgebaut soll 
ginn. Déi Décisioune si scho geholl ginn 
an där Legislaturperiod virdrun, esou datt 
mer déi Gebaier net wëllen op deen 
Inventaire supplémentaire kréien, well se 
deelweis och eng Barrière duerstelle par 
rapport zu der Ouverture vun der Urbani-
satioun a Richtung vun Audun-le-Tiche, a 
Richtung vun deer Gréngorientéierung 
déi do soll gemaach ginn. 
Also eis Propositioun un de Gemengerot 
ass just déi 2 Gebaier op der Lentille 
Terres  Rouges, déi Dir op der Foto gesitt, 
fir déi op den Inventaire supplémentaire 
ze huelen an deem Avis, dee mer un 
d‘Kulturministesch ginn.
Den Här Zwally hat sech, mengen ech, 
als éischte gemellt an dann den Här 
Bernard.“ 

André Zwally (CSV): „Merci, Här Huss. 
Ech wollt am Numm vun der CSV Frak-
tioun och eisen Accord ginn. Ech 
mengen, dass mir desöfteren hei d‘Dis-
kussioun haten, eng Revalorisatioun um 
Niveau vun der Industriekultur. Et ass jo 
esou gewiescht, dass ëmmer an der Dis-
kussioun déi authentesch Gebaier fir eis 
wäertvoll waren, well mer och wëssen, 
dass an der Diskussioun et haaptsächlech 
ëm d‘Héichuewe senger Zäit, wéi mer 
mat der Amicale eng Diskussioun haten, 
wat ee soll erhalen a wat net. Déi Uewen 
déi haut do stinn, schonn an der zweeter 
Generatioun waren an hei ass dat just de 
Contraire. Déi Gebaier déi do sinn, dat 
sinn déi déi vun Ufank un zu Terres 
Rouges stinn. D‘Terres Rouges war keng 
integréiert Schmelz, well ganz einfach 
Stolwierker gefeelt hunn an och Walzwier-
ker. Hei ass eng Schmelz gewiescht déi 
exklusiv nëmmen Héichiewen hat an 

domatter verbonnen dann och déi Anla-
gen déi se gebraucht huet fir kënnen ze 
fonctionnéieren. An deem Sënn si mir 
dann domat d‘accord fir dat heite mat ze 
stëmmen a mir hoffen och, dass an 
Zukunft hei am Gemengerot d‘Entwéck-
lung vun Terres Rouges wäert viruge-
driwwe ginn, mat der Hoffnung, dass 
wierklech do e Standuert entsteet dee 
sech integréiert an dat Neit mat dem Ale 
wat deemools do geschitt ass. An deem 
Sënn wäerte mir dëst matstëmmen.“

Schäffe Jean Huss (DÉI GRÉNG): „Merci, 
da kënnt den Här Bernard an duerno den 
Här Baum an dann den Här Weidig.“

Zénon Bernard (KPL): „Merci. Ech 
sinn d‘accord mat der Propositioun, dass 
d‘Lentille Terres Rouges sollen op den 
Inventar gesat gi vun den Sites et Monu-
ments nationaux. Sinn awer och der 
Meenung, dass een de Crassier kéint, also 
dat heescht, dass ee géif den Avis vun der 
Madame Minister suivéieren, well ech hu 
mech och renseignéiert an ech hu mat 
Leit geschwat déi alt do e bësse méi versti  
wéi ech, déi mer och gemengt hu soen 
ze missten, dass et interessant wär, déi 
zwee Siten ze klasséieren. Ech weess 
natierlech, et ass eng Héicht dee Crassier 
vun 20, 30 Meter – ech kann dat elo net 
sou genau schätzen – an den Ënnergrond 
ass vaseux also leemeg an esou virun, mä 
ech mengen do hätt een awer och nach 
eng gutt Méiglechkeet wann een dat och 
géif mat op de Site mat eranhuelen. Dat 
ass meng Meenung. Also wéi gesot, ech 
sinn d‘accord vum Prinzip hir mat der 
Lentille Terres Rouges, mä ech mengen 
dat anert soll een do den Avis vun der 
Regierung suivéieren. Merci.“

Schäffe Jean Huss (DÉI GRÉNG): „Dann 
huet den Här Baum d‘Wuert.“

Marc Baum (DÉI LÉNK): „Merci, Här 
Huss. Ech sinn och averstane mat der 
Klasséierung vun deenen zwee Gebaier 
op der Lentille Terres Rouges. Ech menge 
wat wichteg dobäi ass aus menger  
Siicht, ass och d‘Tatsaach datt domatter 
e Garde- fou agebaut gëtt vu Säite vun 
der ëffentlecher Hand vis-à-vis vum 
aktuelle Proprietaire, datt deen net egal 
wat do maache kann an och net egal wat 
mat deem Site ka gemaach ginn. An 
duerfir ënnerstëtze mer dat absolut fir déi 
zwou Gebailechkeeten ze klasséieren.
Wat de Crassier ugeet, denken ech, datt 
dat wat architektonesch wahrscheinlech 
am wäertvollsten oder am interessan-
testen ass, dat wier d‘Centrale thermique, 
mä déi ass awer vun der Bausubstanz an 
engem esou desolaten Zoustand, datt et 

mengen ech, de Rapport Käschten/Not-
zen esou kleng wier, esou datt ech an 
dësem Fall och de Recommandatioune 
vum Schäfferot meng Ënnerstëtzung gi 
fir deen net ze klasséieren.“

Schäffe Jean Huss (DÉI GRÉNG): „Merci, 
Här Baum, dann huet d‘Wuert den Här 
Weidig nach.“

Paul Weidig (LSAP): „Jo, vläicht ganz 
am Ufank eng allgemeng Remarque. 
Natierlech schütze mer duerch deen 
Inventaire supplémentaire eis vis-à-vis 
vun engem Proprietaire deen e Gebai, 
wat relativ wäertvoll ass, wëll ofrappen. 
Mä ech bedaueren ëmmer, dass awer an 
deem Inventaire supplémentaire prak-
tesch nëmmen Hypothéiken dra sinn. Dat 
heescht wann ëmgebaut gëtt, musse mer 
nofroen. Mir kréien och keng finanziell 
Ënnerstëtzung vum Stat iwwert deen 
Inventaire supplémentaire a mir wëssen 
dass an eisen Nopeschgemenge verschidde  
Gebaier klasséiert si ginn, déi herno soll-
ten ëmgebaut ginn a wou décken Zirkus 
war. 
Et muss ee sech ëmmer bewosst sinn, an 
do kommen ech op mäin zweete Punkt, 
wat herno den Impakt ass deen dat Ganzt  
huet. A wann ech kucken, da misst een 
am Fong geholl elo zwëschen der Lentille 
an zwëschen dem Crassier ënnerschee-
den. Op der Lentille si Gebaier déi eng 
industriegeschichtlech Valeur hunn, mä 
mir mussen awer oppassen, dass mir eis 
awer net d‘Zukunft hypothekéieren. Et 
mussen awer och kënnen op der Lentille 
Projete realiséiert ginn, wéi zum Beispill e 
Fussballsterrain, eng Schoul asw, ouni 
dass een déi gréisste Problemer kritt 
wann een eppes muss ewech rappen 
oder wëllt ëmbauen.
Wat deen zweeten Deel ubelaangt, dat 
betrëfft den Atelier mécanique vum 
Crassier.  Do sinn ech awer ganz formell, 
dee muss ewech. Ech menge jiddweree 
weess, an den Här Huss huet dat och 
gesot, dass mir mussen iergendwann 
deen Terrain notze fir kënnen eng Exten-
sioun vun eisem Stadzentrum a Richtung 
Frankräich ze maachen. Mir mussen hei 
op déi franzéisch Projeten, Eco-Cité an 
Oin reagéieren. Durfir muss de Crassier 
ewechkommen, da kréie mer Loft no där 
franséischer Säit. A wa mir d’Gebaier vum 
Crassier klasséieren, da schaafen mer eis 
erëm zousätzlech Problemer. Bon, iwwert 
d‘Energiezentral hu mer scho méi oft hei 
geschwat, mä ech soen ëmmer erem 
„nice to have“, leschtenends war an ass 
d’Renovéierung vun dem wuel imposante 
Gebai net ze bezuelen. Elo ass erëm e 
schéine Projet en vue, am Lëtzebuerger 
Land war en Artikel doriwwer, awer iwer 
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d’Käschten mecht kee sech Gedanken. 
Komm mir rappen et direkt ewech! Wa 
mer et elo net ewechrappen, kréie mer et 
ni méi ewech. D‘Arbed soll forcéiert wei-
dergoe fir de Crassier ze déblayéieren an 
ofzebauen, mat der Energiezentral, well 
soss geet et eis esou wéi et eis um Bar-
bourg gaangen ass. Do stinn nach Iwwer-
reschter vun der aaler Schmelz. Mea 
culpa, ech hunn deemools och dofir 
plädéiert fir dat Gemaiesch stoen ze 
loossen!  Et steet nach haut do an et wäert 
nach an 100 Joer do stoen. Hätte mer 
deemools nëmmen alles mateneen ewech-
gerappt, da kënnte mäer den Terrain 
haut sënnvoll notzen. 
An datselwecht gëllt fir de Crassier. De 
Crassier ass, ewéi gesot, de potentiellen 
Terrain fir déi zukünfteg Entwécklung vun 
eisem Stadzentrum a Richtung Frank-
räich. An deem Sënn fannen ech d‘Déci-
sioun déi hei virgeschloe gëtt, dass mer 
de Magasin an d‘Halle des Turbines ob 
der Lentille sollen klasséieren. Par conter, 
waat d’Ateliers Mecaniques vum Crassier 
ugeet, sollen mir eis do mat Hänn a mat 
Féiss dogéint wieren, dass dat Gebäi klas-
séiert gëtt. Merci.“

Buergermeeschter Lydia Mutsch (LSAP): 
„Merci, Här Weidig. Sinn nach aner 
Wuertmeldungen do? Den Här Goetz.“

Marco Goetz (CSV): „Also ech si frou, 
datt den Här Weidig nach ëmmer d‘Mee-
nung vu senger Fraktioun vertrëtt. Déi 
Diskussioun do erënnert mech dru wou 
se deemools wollten de Conservatoire 
ewechrappe fir eng rieseg Bensinstatioun 
dohinner ze bauen. Ech mengen haut si 
mer alleguerte frou, datt dat net geschitt 
ass an datt de Conservatoire do bliwwen 
ass. Ech mengen et soll een net antici-
péieren, no vir kucke wat esou Projete 
kaschten, mä et soll ee sech esou eng 
Bausubstanz erhalen, a wa mer se klas-
séiert kënne kréie wier dat eng exzellent 
Saach. Merci.“

Buergermeeschter Lydia Mutsch (LSAP): 
„Merci, Här Goetz. Dann äntwert den, 
ah, nee, entschëllegt, den Här Codello 
nach.“

Daniel Codello (LSAP): „Merci, 
Madame Buergermeeschter. Loosst mech 
e bësse méi moderéiert Téin ubrénge wat 
déi ganz Diskussioun ugeet. Den Avis 
négatif deen de Schäfferot proposéiert, 
kënnt jo aus Iwwerleeungen eraus, wéi 
den Här Weidig se awer och grondrich-
teg erkläert huet – vläicht e bësse méi 
mat enger perséinlecher Anteilnahme an 
Dynamik deen éischter wëll sprenge wéi 
ofdroen – mä ech menge mir sollen awer 

op de Wee goen. An Här Bernard, wann 
Dir Iech an den Dossier vun eiser zukënf-
teger grenziwwerschreidender Politik 
aliest, an dat ass awer déi grenziwwer-
schreidend Politik déi awer hei och bis 
elo ëmmer am Konsens geholl ginn ass, 
an déi awer och elo ëmmer méi konkret 
gëtt. Den Här Weidig huet d‘Eco-Cité op 
franséischer Säit ugeschwat, déi mir hei 
matdroen, déi mir am Conseil hei matge-
droen hunn. Elo ass en Etablissement 
public gegrënnt gi vu franséischer Säit 
wou och Fördermëttel elo vu Paräis kom-
men. A wa mer déi grenziwwerschrei-
dend Politik awer och hei op eiser Säit 
wëlle serieux huelen, mir hunn ëmmer 
gesot op franséischer Säit hinke se han-
nendrun. Dee Retard hu se scho laang 
opgeholl. Si sinn zwar nach net op dem 
Niveau wéi mir d‘Evolutioun vu Belval 
gemaach hunn, well mir vu staatlecher 
Säit awer vill méi konkret a vill méi schnell 
ënnerstëtzt ginn. Mä wa mer déi grenz-
iwwerschreidend Politik wëlle serieux 
huelen, da musse mer de Crassier Terres 
Rouges awer ofdroen an och dat Gebai 
ass dann en Hindernis fir zukënfteg Pro-
jeten déi mer awer och hei bis elo nach 
ëmmer an der Unanimitéit presentéiert 
kritt hunn an och wouer geholl hunn.
De Plan d‘eau ass genannt ginn, de Plan 
d‘eau ass ee vun deene schéine grousse 
Projeten deen do virläit. Mä wat nach alles 
dobäi kënnt, wier dat heite Gebai leider 
en Hindernis an dofir ass deen Avis négatif 
deen de Schäfferot do proposéiert fir eis 
als LSAP Fraktioun 100%teg ze droen.“

Buergermeeschter Lydia Mutsch (LSAP): 
„Merci, Här Codello. Dann de Ressort-
schäffen.“

Schäffe Jean Huss (DÉI GRÉNG): „Jo, 
just ganz kuerz. Ech si ganz frou iwwert 
déi gréisser, iwwer déi bal Unanimitéit 
oder iwwert d‘Unanimitéit wat d‘Gebaier 
ubelaangt, déi op der Lentille Terres 
Rouges sinn. Do huet mer geschéngt, 
datt jiddwereen domatter d‘accord ass 
dat ze maachen. Doriwwer si mer frou. 
Dat ass jo och eis Propose.
Wat déi Gebaier ubelaangt um Crassier, 
ass et esou, wat den Här Bernard duerge-
stallt huet, dat ass, datt een natierlech ka 
soen, et kann een ëmmer soen: Och dat 
Industriegebai wier nach erhalenswäert, 
dat ass erhalenswäert. Fir eis ginn et awer 
iwwergeuerdnet Iwwerleeungen, déi och 
vum Här Codello oder vum Här Weidig 
hei duergestallt gi sinn, nämlech déi 
Ouverture, déi mer gären hätten vun 
dëser Säit vun Esch a Frankräich era mat 
deene Projete vun deene geschwat ginn 
ass. Dee Plan d‘eau op där enger Säit an 
déi Eco-Cité op där anerer Säit. An dofir 

ass eis Propose fir déi Gebaier um Crassier 
net ze halen, mir wëllen, datt de Crassier 
schrëttweis verschwënnt, ofgebaut gëtt, 
datt mer do déi Ouverture zu Frankräich 
kréien. Dofir proposéiert de Schäfferot 
eben net déi ze erhalen, mä just déi op 
der Lentille Terres Rouges. Mä et ass esou, 
ech mengen datt d‘Madame Buerger-
meeschtesch och heizou nach wëllt eng 
zousätzlech Informatioun ginn.“

Buergermeeschter Lydia Mutsch (LSAP): 
„Merci, Här Huss. Dir waart ganz kom-
plett. Ech wollt eigentlech zwou kleng 
Remarquë maachen. Déi éischt bezitt 
sech op d‘thermesch Zentral an déi zweet 
bezitt sech op de Crassier telquel. Mir 
haten als Schäfferot eng Entrevue mat 
Arcelor Mittal de 16. September 2011, 
wou ënneranerem d‘Fro ronderëm d‘Zu-
kunft vun der thermescher Zentral um 
Ordre du jour stoung, well mir als Schäf-
ferot e Grupp vu Leit haten déi un eis 
erugetruede sinn iwwert eise Service 
Développement urbain, déi, wéi an der 
Vergaangenheet et oft de Fall war, hiren 
Interêt manifestéiert hu fir déi thermesch 
Zentral ze amenagéieren an ze notzen. A 
mir hunn du geduecht, well mir och 
schonn deen Inventaire do leien haten, 
an eis Positioun amgaange waren ze eta-
bléieren, hu mer geduecht et misst ee fir 
allemol vu Säite vun der Arcelor gesot 
ginn, wéi hir Positioun zu där therme-
scher Zentral ass. Mir hu matgedeelt kritt, 
dass si e Verkafspräis géinge veranschlage 
fir déi ganz staark mat Asbest verseuchten  
thermesch Zentral vu ronn 3,5 Milliounen 
Euro . Mir ginn dovunner aus, dass kee 
privaten, och net e Grupp vu Privaten, 
och net e Grupp vu ganz gutt situéierte 
Promoteuren, vu staatleche Servicer net 
ze schwätzen, d‘Moyenen huet fir eleng 
e Prix d‘acquisition ze bezuele vun 3,5 
Milliounen. Mir hunn du gesot, dass mir 
der Meenung sinn, dass déi thermesch 
Zentral net soll erhale bleiwen, eben 
duerch déi Projeten déi d‘Stad Esch huet, 
wollten awer vun hinnen déi Informa-
tioun kréien, well jo awer ganz vill roman-
tesch Virstellunge geeschtere ronderëm 
déi thermesch Zentral a mir awer wollte 
wierklech wësse wou mer dru sinn. Dat 
wollt ech als Informatioun hei ginn. 
An déi zweet Informatioun, de Schäfferot 
huet den 12. Oktober e Bréif un de 
Conseil d‘administration vum CHEM 
ge schriwwen, nodeem et gewosst war, 
dass de CHEM unanime décidéiert huet 
fir an engem Zäithorizont 10-15 Joer a 
Richtung vun engem neie Südspidol ze 
goen. Dat ass eng Décisioun déi war 
laang fälleg an déi huet vill Diskussioune 
mat sech bruecht am CHEM, déi alleguer 
ganz konstruktiv waren. An an deem Bréif 
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dee mir den 12. Oktober als Haaptstan-
duertgemeng vum CHEM, an och als his-
toresche Site vum Escher Spidol un de 
Verwaltungsrot geschriwwen hunn, deen 
huet zum Inhalt d‘Informatioun, dass de 
Schäfferot en interne Groupe de travail 
chargéiert huet fir d‘potentiell Siten ze 
préiwe wou en neit Südspidol fir de Süde 
vum Land kéint implantéiert ginn. Eng 
vun de Preferenze vum Escher Schäfferot 
ass de Crassier Terres Rouges. Dat wéilt 
ech och gären hei als Informatioun mat 
op de Wee ginn. Mir haten nach en anere 
Site dee mer matgeholl hu bei d‘Arcelor. 
Mir hunn och nach aner Siten déi mer 
amgaange sinn ze préiwen. Et ass nach 
verfréit, mir wollten absolut verhënneren, 
dass d‘Fro ronderëm en neit Südspidol 
sech reduzéiert op d‘Fro vun engem Site. 
Mir géingen dat ganz onglécklech fannen , 
well wat am Mëttelpunkt muss stoen, ass 
den Inhalt vun engem neie Südspidol  
an d‘medezinesch Versuergung an eiser 
Regioun an iwwert d‘Regioun eraus an 
dat ass den Haaptpunkt. Mir sinn aller-
déngs der Meenung, dass esou e Spidol 
am beschten hei zu Esch géing an der 
Zukunft stoen. 
Et ass am Fong elo schonn d‘Äntwert op 
d‘Interventioune vun de Gemengeréit, 
Här Kox. 
Dat och zu Ärer Informatioun. Mir sinn 
elo esouwäit, dass mer wäerte mat der 
Arcelor zesummen e Groupe de travail 
grënne fir déi méiglech Sitë wou prak-
tesch an alle Konstellatiounen d‘Arcelor e 
Partner ass, well eben de Gros vun deene 
Siten d‘Proprietéit vun Arcelor ass, also 
déi Schicksalsgemeinschaft déi mir mat 
Arcelor an der Vergaangenheet hunn 
oder mat Arbed ganz fréier, déi wäert 
och an der Zukunft weider zum Droe 
kommen a vu dass mer esou e Südspidol 
net nëmme konzipéieren an enger regio-
naler an nationaler Optik an och an enger 
grenziwwerschreidender Optik wou even-
tuell Ausbauméiglechkeete musse sinn zu 
der zukënfteger Eco-Cité, a sachant dass 
mer wëllen eng Gesamtplanung kréie fir 
och eng Valoriséierung vun deem Bau-
land ze kréie wat südlech vun Terres 
Rouges läit, nämlech ronderëm eisen 
ehemolegen ERA-Areal, schéngt eis déi 
Pist vum Crassier Terres Rouges, deen an 
engem Zäithorizont 7-10 Joer exploitéiert 
gëtt, also genee dee Planungshorizont 
deen een huet, fir esou en neit Haus ze 
plangen, ass dat fir eis eng kloer Optioun 
fir d‘Zukunft. Dat ergänzend zu deenen 
Explikatiounen déi eisen Héichbauschäffen  
hei komplett ginn huet. A le moment 
venu, komme mir selbstverständlech hei 
an de Gemengerot fir Informatiounen ze 
ginn. Et gesäit och am Moment esou aus, 
wéi wa mer nach dëst Joer eng Informa-

tiounsreunioun hätte fir all d‘Gemengen 
déi am CHEM sinn. Dat hänkt e bëssen 
dovunner of, ob den zoustännege Minis-
ter an de Regierungsrot geet fir do den 
definitiven Aval ze kréien a Richtung vun 
engem Südspidol, de mëndlechen Aval 
vum Minister hu mer schonn, mä dat ass 
natierlech eppes wat an der Regierung 
muss tranchéiert ginn. 
Ech hoffen Dir verzeit mer do e bësse méi 
explizit ginn ze sinn, mä ech mengen dat 
wier eng privilegiéiert Plaz hei fir dës 
Informatiounen ze ginn, ëmsou méi de 
CHEM a sengem Positionnement unanime 
war an dat kéint fir de Crassier Terres 
Rouges eng interessant Informatioun fir 
d‘Zukunft sinn.
Ech weess net, et ass eigentlech elo net 
üblech dat erëm opzemaachen, mä vu 
dass natierlech awer eng wichteg Infor-
matioun ass, déi ech selwer provozéiert 
hunn, wollt ech dat awer an dësem Fall 
kuerz maachen. Awer wann ech gelift 
respektéiert trotzdem, dass mer beim 
Inventaire sinn an déi Ronn déi mer do 
ronderëm gedréint hunn, déi ass ge -
dréint. Mä ech hunn awer zwou Wuert-
meldungen, dat ass den Här Kox an den 
Här Baum a wann nach en drëtte wëllt 
eppes soen, dann ass dat méiglech. Awer 
wann ech gelift, dass mer da kéinten zum 
Vote kommen.“

Martin Kox (DÉI GRÉNG): „Ech wollt 
nëmme ganz kuerz op déi Problematik 
oder op Idee vun dem neie Südspidol, 
agoen. Ech mengen op där anerer Säit 
muss een awer och de Gedanken hunn, 
dat ass jo och ugeklongen, op déi aner 
Säit, transfrontalière. An ech mengen, 
dass an de leschte Joeren oder an de 
leschten 3 Joer, den Här Sarkozy ass extra 
op Metz komm an huet dat verkënnegt, 
dass hien effektiv och do en Uni-Spidol 
wëll opzéien. Ech menge mir wësse ganz 
genau, dass et effektiv a Frankräich aner 
Hürde gi wéi hei, wou een alt iwwer ver-
schidden Instanze bis no Paräis muss 
komme fir effektiv eng Kéier Geld ze 
kréien. Awer mir sollen awer och dann 
trotzdem, wa mer elo scho vun engem 
Standuert schwätzen, vun engem Süd-
spidol, awer och eng Démarche maachen 
op Frankräich hin, an effektiv dat awer 
och nach eng Kéier mat hinnen disku-
téieren. Net dass mir hei op Crassier e 
Spidol plangen an opbauen, an dass si 
dann 3 Joer drop effektiv e Spidol an hirer 
Eco-Cité och opriichten. Ech mengen dat 
mécht awer och kee Sënn. Dat wollt ech 
just bäiflécken.“

Buergermeeschter Lydia Mutsch (LSAP): 
„Ech weess, et ass alles meng eege 
Schold. Den Här Baum.“

Marc Baum (DÉI LÉNK): „Jo, Madame 
Buergermeeschter, et ass Är eege Schold, 
mä ech war grad amgaang en Untrag ze 
schreiwe fir genau dat doten op den 
Ordre du jour vun der nächster Sëtzung 
ze huelen. Éischtens well ech der Mee-
nung sinn, datt den Informatiounswee 
net dee richtegen ass wéi et gelaf ass. Dat 
heescht datt ech als Gemengerot aus der 
Press gewuer gi sinn, datt anscheinend 
Iwwerleeunge lafe fir en anere Site ze 
sichen, wou ech mer geduecht hätt, datt 
et vläicht awer um Gemengerot ge -
wiescht wier, deen hätt misste privile-
giéiert informéiert driwwer ginn. Mä bon, 
dat ass elo eben esou. Ech mengen, datt 
mer mussen déi Debatt, eng ganz serieux 
inhaltlech Debatt féieren iwwert d‘Zu-
kunft vum CHEM. Besonnesch duerfir, 
well wann ee bedenkt wéi eng historesch 
a wéi eng aktuell Bedeitung de CHEM fir 
Esch huet, mengen ech, komme mer net 
derlaanscht an enger Reunioun, an ech 
hoffen, datt dat ganz deemnächst ass, 
nach eng Kéier doropper zeréckzekomme 
wou wierklech och Informatioune wei-
derginn un eis Conseilleren a wou mer 
kënnen, wëssend wat déi aktuell Situa-
tioun ass an och wëssend wat d‘Pläng 
sinn, och domatter verbonnen ass jo 
d‘Diskussioun driwwer, hätt een net 
kënne  wa fréier net aner Feeler gemaach 
wiere ginn, net awer de CHEM op där 
doter Plaz ausbauen. Dat sinn alles Dis-
kussiounen déi musse gefouert ginn an 
ech plädéiere ganz staark dofir, datt mer 
dat och ganz deemnächst maachen. 
Merci.“

Buergermeeschter Lydia Mutsch (LSAP): 
„Gutt. Also ech mengen et war richteg, 
dass mir Iech déi doten Informatioune 
ginn hunn. Et ginn am Moment nach 
keng Pläng fir en neit Spidol. Dat wëll 
ech ganz däitlech hei soen. Et gëtt am 
Moment just eng Décisioun vum CHEM 
fir a Richtung vun engem neie Südspidol 
ze goen. Dat baséiert op Etuden déi elo 
während zwee Joer gemaach gi sinn, 
ongeféier, a mir hunn dat bei ganz ville 
Geleeënheete schonn héiere vum Minis-
ter, vun de Porte-parolë vum CHEM, dass 
dat elo sech iergendwéi méi konkreti-
séiert. Mä vill méi ass am Moment nach 
net ze soen, well dat hänkt natierlech un 
engem Accord vum Regierungsrot. Dat 
ka weder e Gemengerot, ob dat den 
Escher oder den Diddelenger oder den 
Nidderkuerer oder de Käerjenger ass, net 
eleng décidéieren. Dat ass e Projet deen 
eng national Envergure huet. Mir hänken 
natierlech un engem Accord vun engem 
Regierungsrot ier mer dat kënne maa-
chen. A wann deen Accord do ass, da 
ginn direkt d‘Gemengeréit informéiert an 
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et ka souguer sinn, dass dat dëst Joer 
nach ass. 
Déi nächst Sitzung ass virgesi fir d‘Bud-
getspresentatioun an et ass Traditioun hei 
am Haus, dass weder fir d‘Presentatioun 
vum Budget, nach fir d‘Äntwerten a virun 
allem d‘Diskussioune ronderëm de Bud-
get, en zousätzleche Punkt op den Ordre 
du jour kënnt. Dat wäerte mer och net 
maachen a mir wäerten eis hei och net 
als Escher Gemengerot, aus Solidaritéit 
vun deenen anere Gemengen, am CHEM 
erausléisen, mä mir wäerten eng Démarche 
mat hinnen ofstëmmen an dann déi 
Informatiounen esou maache wéi mer et 
am CHEM virgesinn hunn. Ech menge 
just, dass am Zesummenhang mam Cras-
sier, wat eng reng Escher Geschicht ass – 
op alle Fall an der aktueller Situatioun – 
dass et do wichteg war Iech d‘Informa-
tioun ze ginn, well jo och hei geschwat 
ginn ass ronderëm d‘thermesch Zentral, 
dass dee Crassier kéint eng Roll spillen an 
der Zukunft bei der Planung vun engem 
neie Südspidol. Dat war den Zweck vun 
der Interventioun vum Schäfferot an ech 
sinn och dankbar, dass et als Solcht hei 
gesi ginn ass. 
Gutt, da kéime mer zum Ofschloss, zum 
Vote vun deene Propositiounen déi den 
Här Huss am Numm vum Schäfferot 
gemaach huet fir den Inventaire supplé-
mentaire. Au vote.“

Conseillers présents:
M. Marc Baum – M. Zénon Bernard – 
Mme Taina Bofferding – M. Daniel 
Codello – M. Marco Goetz – M. Mike 
Hansen – Mme Annette Hildgen – M. 
Henri Hinterscheid – M. Jean Huss – M. 
Théid Johanns – M. Martin Kox – Mme 
Lydia Mutsch – M. Paul Weidig – M. 
Everard Wohlfarth – M. André Zwally
Le Conseil Communal accepte par 13 
voix oui et 2 abstentions la proposi-
tion du collège des bourgmestre et 
échevins du 29 juin 2011 relative à 
l’inscription à l’inventaire supplémen-
taire des sites et monuments natio-
naux des deux immeubles situés sur la 
«Lentille des Terres Rouges», à savoir : 
l’ancien magasin et entrepôt de l’usine 
des Terres Rouges et la halle des turbi-
nes de l’usine des terres Rouges. Le 
conseil communal se rallie à l’avis 
négatif quant aux immeubles situés 
sur le «Crassier Terres Rouges».
Ont voté oui Madame le bourgmestre 
Mutsch, les échevins Hinterscheid et 
Huss ainsi que les conseillers Baum, 
Bofferding, Codello, Hansen, Hildgen, 
Johanns, Kox, Weidig, Wohlfarth et 
Zwally. Les conseillers Bernard et 
Goetz se sont abstenus.

Buergermeeschter Lydia Mutsch (LSAP): 
„Ech gesinn, dass hei eng Enthalung wëll 
begrënnt ginn. Dann huet den Här 
Bernard  d‘Wuert.“

Zénon Bernard (KPL): „Jo, ganz kuerz. 
Ech hat a menger Interventioun gesot, 
dass ech ganz d‘accord wär mat de Len-
tillen, dass déi sollen op de Site gesat 
ginn, dass ech awer meng Bedenken  
hat mam Crassier. A vu dass awer elo e 
gemein same Vote fir déi zwee kënnt, 
kann ech mer jo net selwer op de Kënn 
späizen an dofir stëmmen. Ech enthale 
mech duerfir, ech si fir déi eng... 
– Här Codello, ech géing Iech mol biede 
mat deene Grimassen do opzehale wann 
déi aner Leit schwätzen, ech géif Iech 
bieden, well dat ass esou onangenehm 
heiansdo.“

Buergermeeschter Lydia Mutsch (LSAP): 
„Hei, kommt, loosst wann ech gelift den 
Här Bernard schwätzen.“

Zénon Bernard (KPL): „Ech filmen 
Iech eng Kéier, dann haalt Dir op domat. 
Dat ass da kloer, dass een net ka fir eppes 
stëmme wann ee Bedenken huet zu 
engem zweete Volet vun deem selwechte 
Punkt, duerfir enthalen ech mech.“

Buergermeeschter Lydia Mutsch (LSAP): 
„Dat ass novollzéibar. Merci, Här Bernard. 
Wëllt och den Här Goetz seng Absten-
tioun motivéieren?“

Marco Goetz (CSV): „Ech schéngen 
iergendeppes falsch verstanen ze hunn, 
ech duecht mir géingen iwwert déi Pro-
positioun hei ofstëmme fir dat eent klas-
séieren ze wëllen a fir dat anert net ze 
klasséieren. Dat schéngt awer net de Fall 
ze sinn.“
 
Buergermeeschter Lydia Mutsch (LSAP): 
„Dach. Dir hutt dat richteg verstanen.“

Schäffen Henri Hinterscheid (LSAP): 
„Dach, et ass fir d‘Lentille ze klasséieren 
an déi aner net ze klasséieren.“

Buergermeeschter Lydia Mutsch (LSAP): 
„Dat heescht, Dir hutt awer nach d‘Ge-
leeënheet fir eng Rectificatif vum Vote ze 
maachen.“

Marco Goetz (CSV): „Ech hätt déi zwee 
och gäre klasséiert, op d‘mannst datt een 
driwwer nodenkt wat ee mat esou engem 
Gebai mécht, dofir bleiwen ech da bei 
der Enthalung.“

7. Aides pour la rénovation  
de façades d‘immeubles  
au centre-ville d‘Esch-sur-
Alzette; décision

Buergermeeschter Lydia Mutsch (LSAP): 
„Gutt, Merci. Da kéime mer zum Punkt 
7, Aidë fir d‘Renovatioun vu Fassade vu 
Gebailechkeeten am Centre Ville. Och hei 
geet d‘Wuert un eisen Héichbauschäffen, 
den Här Huss.“

Schäffe Jean Huss (DÉI GRÉNG): „Virun  
e puer Joer, ech mengen et musse 4 Joer 
gewiescht sinn, kënnen der och 5 sinn, 
huet de Schäfferot an de Gemengerot 
décidéiert am Sënn vun der Verschéine-
rung, vun den Efforte vun der Verschéi-
nerung vun eiser Stad hei am Zentrum, 
Leit ze hëllefen, wa se hir Fassade géife 
renovéieren, fir hinnen da méiglecher-
weis Subventiounen ze ginn. Fir kënnen 
un eng Subventioun ze kommen, huet als 
Critère natierlech missten eng Bauge-
nehmegung virleien. Déi Aarbechten hu 
missten duerchgezu ginn an herno konn-
ten d‘Leit dann eng Demande eraschécke 
fir dobäi vun der Gemeng, vum Service 
de l‘architecte a vun der Gemeng also 
gehollef ze kréien, finanziell. 
Wat elo hei virläit, dat sinn eng Partie 
vun esou Demanden, déi also esou eng 
Subventioun kritt hu fir hir Haiser ze ver-
schéineren. Déi Proposen, déi hei vir-
leien, och mat deene Suen, déi déi een-
zel Proprietaire vun deenen Haiser kréien, 
déi sinn also proposéiert an accordéiert 
ginn an enger Sitzung vun der Baute-
kommissioun, zesumme mam Service de 
l‘architecte, an déi hunn dat natierlech 
gemaach op der Grondlag vun enger 
Partie Critéren, wou natierlech ee Critère 
war: d‘Baugenehmegung huet misste 
vir leien, wéi dat gemaach ginn ass. 
Zweetens, et huet natierlech missten 
esou sinn, datt déi Aarbechten un de 
Fassade wierklech zu enger Verschéine-
rung vun der Fassade a vum Haus selwer, 
bäigedroen hunn. En anere Critère war, 
datt déi Fassaderenovéierung och an de 
Kontext vun den Haiser  ronderëm huet 
missten erapassen. Dat sinn déi Haapt-
critèren, déi an der Annonce, déi mer 
deemools erausge schriwwen haten, déi 
doranner enthale waren, an op der 
Grond lag vun deene Critèren huet 
d‘Bautekommissioun dunn déi heite 
Montante vun Hëllefe proposéiert. Et 
sinn der 3 dobäi déi jeeweils 7.000 Euro 
als Subsid kréien. Dat sinn also 21.000 
Euro insgesamt fir 3 Stéck, déi Dir kënnt 
an Ärem Dossier kucken. An déi aner 
19.000 Euro déi verdeele sech op déi 
aner 4 Fassadenerneierungen, jee no 
Präis vun der Erneierung, wat et kascht 
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huet, ass dat eng Propose vun der Bau-
tekommissioun, déi do virläit. 
Ech géif Iech proposéieren, dee Posten 
hei och ze stëmmen, déi Renovéierungs-
hëllefen och ze stëmmen. Ech gesinn hei 
d‘Madame Hildgen huet d‘Wuert gefrot.“

Annette Hildgen (CSV): „Merci, Här 
Huss. Ech war dës Woch an enger Reu-
nioun, do ass op eemol opkomm, d‘Ge-
meng géif déi Aktioun hei net méi wei-
derféieren. A meng Fro ass elo, gëtt dat 
hei gestoppt oder kënnen d‘Leit nach 
roueg hir Demande maache fir an de 
Genoss ze komme vun dëser Subven-
tioun? Merci.“

Buergermeeschter Lydia Mutsch (LSAP): 
„Sinn nach aner Wuertmeldungen do zu 
deem Punkt? Jo, den Här Kox.“

Martin Kox (DÉI GRÉNG): „Ass ee 
Critère  an där Bautekommissioun och 
d‘Energieproblematik an d‘Dämmung 
vun der Fassade? Ech mengen et ass 
kloer, dass dat net fir all Fassade geet, 
besonnesch wann dat eng schéin al Fas-
sad ass. Wann een do eng Dämmschicht 
drop mécht, dann ass de Charakter vun 
der Fassad ewech. Awer d‘Méiglechkeet 
ass déi gepréift ginn?“

Buergermeeschter Lydia Mutsch (LSAP): 
„Jo, Här Huss.“

Schäffe Jean Huss (DÉI GRÉNG): 
„Bon, mir ass net bekannt, datt déi 
Aktioun soll ophalen, op jidde Fall läit kee 
Beschloss do vum Schäfferot, datt mer 
mat där Aktioun géifen ophalen. Wat mer 
musse kucken, dat gesi mer beim Budget, 
inwiewäit budgetär Mëttelen viru wäer-
ten zur Verfügung stoen. 
Déi Fro vun der energetescher Sanéie-
rung vun de Fassaden, déi den Här Kox 
ugeschwat huet, ass sécherlech eng ganz 
interessant Fro. Dat heescht et kéint 
duerchaus sinn, datt dat en zousätzleche 
Critère kéint an der Zukunft ginn, mä do 
hu mer nach kee Beschloss dozou vir-
leien. D‘Fro ass natierlech dann och déi, 
inwiewäit déi ästhetesch Critèrë kom-
binéierbar si mat den energetesche 
Critèren . Dat musse mer ënnersiche 
loossen . Dat wäert geschéien och am 
Kontext vun der Diskussioun vun der 
Fortsetzung oder vun der Erneierung 
oder vun der Iwwerhuelung vun eisem 
Energiekonzept, dee mer am Joer 2002 
ugefaangen haten a wou eng Rei Mesurë 
geholl gi sinn. An eisem Koalitiounspro-
gramm hu mer jo och festgehalen – dat 
ass e Punkt wou mer duerno drop zeréck-
kommen – datt mer niewent der Subven-
tionéierung vun energieaarmen Haus-

haltsgeräter eventuell och drun denken, 
fir eben esou energetesch Critèren an der 
Bautechnik och eventuell mat ze beréck-
sichtegen. Mä dat muss ausgeschafft 
ginn.“

Buergermeeschter Lydia Mutsch (LSAP): 
„Merci, Här Huss. Da kéime mer zur 
Ofstëmmung.“

Conseillers présents:
M. Marc Baum – M. Zénon Bernard – 
Mme Taina Bofferding – M. Daniel 
Codello – M. Marco Goetz – Mme 
Annette Hildgen – M. Henri Hinter-
scheid – M. Jean Huss – M. Théid 
Johanns – M. Martin Kox – Mme Lydia 
Mutsch – Mme Vera Spautz – M. Paul 
Weidig – M. André Zwally
Le Conseil Communal accepte à l’una-
nimté la liste d’aide pour la rénovation 
de façades d’immeubles au centre- 
ville.

8. Transactions immobilières; 
décision

Buergermeeschter Lydia Mutsch (LSAP): 
„Mir géingen dann zum Punkt 8 iwwer-
goen, dat sinn d‘Transactions immobiliè-
res an déi mécht haut eisen Déifbauschäf-
fen, den Här Hinterscheid.“

Schäffen Henri Hinterscheid (LSAP): 
„Merci, Madame Buergermeeschter. Mer 
hunn eigentlech zwou Transactions 
immo bilières déi direkt uneneen hänken. 
Dat éischt ass eng Integratioun vun zwee 
Terrainen déi an der rue Marie Curie... Fir 
déi wou net genau wësse wou déi läit, 
dat ass hei do wou d‘rue Berwart ophält 
an dat Stéck wat laanscht den AOB 
eriwwer geet bis an d‘rue de Luxem-
bourg, dat heescht déi Stroossen déi 
direkt un de Bourgaart stoussen a wou 
mer nach en Deel Liegenschaften hunn a 
wou d‘Arbed och nach en Deel Liegen-
schaften huet, a wou mer schonn e Plan 
directeur preparéiert hunn, wou mer 
scho PAPe gestëmmt hu fir de Schlass-
gaart an do hu mer zwou Parzellen déi 
am Domaine public vun der Gemeng 
leien, déi mer proposéiere fir ze integréie-
ren an den Domaine privé vun der 
Gemeng.
Fir dann direkt op den zweete Punkt 
kënnen iwwer ze goen, en Acte d‘échange 
mat Arcelor Mittal, wou mir der Arcelor 
Mittal 0,14 ca iwwerloosse fir e Präis vun 
10.850 Euro an d‘Arcelor Mittal eis 1,17 
ar iwwerléist fir 40.950 Euro, also de Präis 
fir den Ar ass zweemol absolut deesel-
wechten. Wat dann eng positiv Soulte fir 

d‘Arcelor Mittal vun 30.100 Euro mécht. 
Déi ganz Operatioun ass fir do déi Par-
zellen  ze begradegen déi am Bourgaart 
leien, fir dass mer kënnen do dee PAP 
oder dee pré PAP eng Kéier kënnen 
ëmsetze fir endlech do am Bourgaart déi 
Urbaniséierung kënne virunzedreiwen. 
An deem Sënn wéi mer eis se virstellen, 
wéi se och schonn hei presentéiert ginn 
ass.
Deen drëtte Punkt ass en éischten Ave-
nant zum Acte de donation vun 1963 
tëschent der Stad Esch an der Arbed, déi 
de Beréng vun der Kierch Saint Henri, 
vun der Paterskierch wéi déi fréier ge -
nannt ginn ass, betrëfft a wou dra 
stoung, dass d‘Affektatioun ni eng aner 
kéint si wéi d‘Kierch oder als Klouschter, 
well do ware Pateren dran a wou de 
Moment dann den Deel Klouschter soll 
reaffektéiert ginn zu Studentewunnengen 
an do war d‘Arbed mat d‘accord an dofir 
muss awer deen Acte de donation dahin-
gehend geännert ginn, dass dat méiglech 
ass. 
An dat véiert ass en Acte de cession 
tëschent der Stad Esch an enger N4 SCI 
wou déi SCI, déi Société immobilière eis 
1 ar an 18 ca iwwerléist an der rue des 
Mineurs an der Hiehl. Dat ass och nout-
wenneg, dass se eis deen iwwerloosse fir 
dass mir d‘Voirie publique kënne fäerdeg 
maachen, well soss wär do wou si hire 
Projet immobilier hunn, wär deen net 
accessibel, well mir kéinten d‘Voirie 
publique net maachen. Duerfir gëtt et 
dann och gratis cédéiert.“

Buergermeeschter Lydia Mutsch (LSAP): 
„Merci, Här Hinterscheid. Et si keng 
Wuertmeldungen do, da kéinte mer 
direkt d‘Ofstëmmung vun deenen Trans-
actions immobilières maachen. Au vote.“

Conseillers présents:
M. Zénon Bernard – Mme Taina 
 Bofferding – M. Daniel Codello – M. 
Marco Goetz – M. Mike Hansen – Mme 
Annette Hildgen – M. Henri Hinter-
scheid – M. Jean Huss – M. Théid 
Johanns – M. Martin Kox – Mme Lydia 
Mutsch – Mme Vera Spautz – M. Paul 
Weidig – M. André Zwally
Le Conseil Communal accepte à l’una-
nimité les transactions immobilières.



Escher Gemengerot vum Freideg 2. Dezember 2011

13

9. Subvention pour l’acquisition d’appareils ménagers / 10. Cadastre des biotopes

9. Modification du règlement 
communal concernant l‘octroi 
d‘une subvention pour 
l‘acquisition d‘appareils 
ménagers (A++ et A+++); 
décision

Buergermeeschter Lydia Mutsch (LSAP): 
„Mir kéimen dann erëm zréck op de 
Schäffen Huss, dës Kéier a senger Eegen-
schaft als Ëmwelt- an Energieschäffen. De 
Punkt 9, dat ass d‘Modifikatioun vun 
engem Règlement communal.“

Schäffe Jean Huss (DÉI GRÉNG): „Jo, 
et ass also, wéi Dir scho gesot hutt, et ass 
keen neie Règlement communal, et ass 
eng Modifikatioun vun engem Règlement 
communal. Den Ausgangspunkt do vunner  
ass wéi gesot, eist Energiekonzept, wat 
2002 vun engem externe Büro ausge-
schafft ginn ass a wou mer als Gemen-
gerot, als Schäfferot an als Gemengerot, 
versicht haten de Leit dobaussen, de Pri-
vathaushalter Ënnerstëtzung ze ginn, wa 
se op de Wee géife goe beim Akaf vun 
Haushaltsgeräter, vu méiglechst energie-
aarme Geräter. Bis elo a bis zum 31. 
Dezember elo vun dësem Joer war et 
esou, datt mer am Fong Elektro- a Ge -
fréier geräter, Wäschmaschinnen a Spull-
maschinne subventionéiert hu mat ge -
wëssen Zommen, an zwar an deenen 
ënner schiddlechen Energieeffizienzklassen  
A, A+ an A++. Elo ass et awer esou, datt 
an der Tëschenzäit, an deene leschten 3, 
4, 5 Joer um Marché an deem Sënn 
immens Verbesserunge komm sinn an et 
ass esou, datt déi Maschinne vun deenen 
ech geschwat hunn, déi Apparater vun 
deenen ech geschwat hunn, ëmmer méi 
energieeffizient gi sinn an um Marché 
verfügbar sinn. An doduercher besteet 
déi Modifikatioun, déi mer hei propo-
séieren doranner, fir nach just d‘A++ 
Geräter ze subventionéieren an d‘A+++ 
Geräter ze subventionéieren déi am 
héchste performant sinn, also A+++ an 
A++ ze subventionéiere mat ënnerschidd-
leche Critèren. 40 Euro Subventioun bei 
A++ a 70 Euro bei A+++, an dat souwuel 
wat d‘Frigidairen, d‘Tiefkühltruhen an 
esou virun ubelaangt, wéi och wat 
d‘Wäsch maschinnen a Spullmaschinne 
betrëfft. Mir mengen, datt dat anert net 
méi ubruecht ass, well wéi gesot déi 
Geräter déi Dir an de Geschäfter ze kafen 
kritt, praktesch elo verfügbar sinn, a fir-
wat d‘A+++ méi subventionéiert gëtt, 
huet domat ze dinn, datt déi Geräter 
natierlech och nach méi deier sinn. Duer-
fir also déi Modifikatioun heivun.
Dat ass eng Mesure an deem Energie-
konzept, wou de Schäfferot proposéiert, 
de Privatleit dobaussen ënnert d‘Äerm ze 

gräifen, wa se sech energiebewosst ver-
halen. Mir si wéi gesot, ech hat dat virdru 
scho gesot, mer sinn amgaang ze iwwer-
leeën ob een net och ka Subventiounen 
offréiere bei bautechnesch energetesche 
Moossnamen. Dat musse mer nach ana-
lyséieren an do wäert Dir am Laf vum 
nächste Joer eng Propose kréien, fir och 
do de Leit e wéineg ze hëllefen.
Dat gesot, proposéiere mer där Modifika-
tioun hei zouzestëmmen.“

Buergermeeschter Lydia Mutsch (LSAP): 
„Au vote direkt.“

Conseillers présents:
M. Marc Baum – M. Zénon Bernard – 
Mme Taina Bofferding – M. Daniel 
Codello – M. Marco Goetz – M. Mike 
Hansen – Mme Annette Hildgen – M. 
Henri Hinterscheid – M. Jean Huss – M. 
Théid Johanns – M. Martin Kox – Mme 
Lydia Mutsch – Mme Vera Spautz – M. 
Jean Tonnar – M. Paul Weidig – M. 
André Zwally
Le Conseil Communal décide à l’una-
nimité d’arrêter le règlement commu-
nal concernant l’octroi d’une subven-
tion pour l’acquisition d’appareils 
ménagers remplissant les conditions 
écologiques de la classe A++ et A+++.

10. Convention de 
remboursement dans le cadre 
de l‘établissement d‘un cadastre 
des biotopes; décision

Buergermeeschter Lydia Mutsch (LSAP): 
„Och de Punkt 10 ass am Domaine vum 
Environnement an zwar geet et hei ëm e 
Kadaster vun de Biotopen an d‘Wuert 
bleift dann och beim Ëmweltschäffen, 
dem Här Huss.“

Schäffe Jean Huss (DÉI GRÉNG): „Jo, 
just ganz kuerz. Am Sënn vun Ëmwelt- an 
Naturschutz ass et natierlech evident, 
datt an alle Gemengen hei am Land 
gekuckt gëtt fir déi bestehend Biotopen 
déi wichteg sinn an déi erhalenswäert 
sinn, fir déi och effektiv ze schützen. Fir 
dat awer kënnen ze maachen, muss ee se 
fir d‘éischt mol cartéieren, dat heescht et 
muss ee se fir d‘éischt mol erfaassen. Dat 
ass eng Initiativ, déi elo net vun der 
Gemeng ausgeet, mä déi am Fong vum 
Ministère de développement durable et 
aux infrastructures, vum Här Schanck 
aus  geet. Do ass e Büro chargéiert ginn, 
fir am ganze Land an de Gemengen déi 
Biotopcartéierung ze maachen. Et ass 
esou, datt de Ministère de Käschtepunkt 
dovunner zur Halschent iwwerhëlt an déi 

aner 50% musse vun de jeeweilege 
Gemengen iwwerholl ginn. Déi Biotop-
cartéierung ass duerchgefouert ginn, mä 
fir datt een doriwwer ka verfügen, muss 
d‘Gemeng dann effektiv och d‘Halschent 
vum Käschtepunkt dovunner un de 
Ministère rembourséieren, also déi 50%. 
Insgesamt war dat fir eis Gemeng ronn 
13.000 Euro. Dovunner 50%, dat ass 
eppes méi wéi 6.000 Euro, déi mir also 
hei sollen dem Ministère rembourséieren, 
fir kënnen dann Zougang ze kréien zu 
där Cartéierung vun de Biotopen hei um 
Territoire vun der Gemeng Esch. Et ass 
also just dat wat hei soll votéiert ginn.“
 
Buergermeeschter Lydia Mutsch (LSAP): 
„Merci, Här Huss. Au vote. Entschëllegt 
Madame Hildgen.“

Annette Hildgen (CSV): „Et ass ganz 
interessant dat hei awer wier et méiglech, 
datt mir eng Kéier géifen als Member 
vum Conseil communal eng Opstellung 
kréie vun de Biotopen déi mir hei zu Esch 
hunn. Esouwäit wéi ech mech kann erën-
neren, ass et dat net ginn an et wier 
vläicht interessant ze wësse wéi e Räich-
tum, well e Biotop ass e Räichtum, dat 
mir hei zu Esch kënnen opweisen. Merci.“

Buergermeeschter Lydia Mutsch (LSAP): 
„Also fir de Gemengerot ass alles méig-
lech wat machbar ass.“

Schäffe Jean Huss (DÉI GRÉNG): „Dat 
heiten ass awer nëmme machbar, wa mer 
dat heite stëmmen. Dat heescht wa mer 
dee Remboursement hei un de Stat stëm-
men, da gëtt dat heiten eréischt mach-
bar, eréischt da kréie mer Zougang zu 
där Cartéierung, déi gemaach ginn ass.“

Buergermeeschter Lydia Mutsch (LSAP): 
„Au vote.“

Conseillers présents:
M. Marc Baum – M. Zénon Bernard – 
Mme Taina Bofferding – M. Daniel 
Codello – M. Marco Goetz – M. Mike 
Hansen – Mme Annette Hildgen – M. 
Henri Hinterscheid – M. Jean Huss – M. 
Théid Johanns – M. Martin Kox – Mme 
Lydia Mutsch – Mme Vera Spautz – M. 
Jean Tonnar – M. Paul Weidig – M. 
André Zwally
Le Conseil Communal approuve à 
l’unanimité la convention de rembour-
sement dans le cadre de l’établisse-
ment d’un cadastre des biotopes signée 
entre l’Etat du Grand-Duché de Luxem-
bourg et la ville d’Esch-sur-Alzette.
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11. Conventions entre la Ville  
et les moniteurs dans le cadre 
des activités sportives 
«Intégration par le sport»; 
décision

Buergermeeschter Lydia Mutsch (LSAP): 
„Sou, mir géingen da vum Domaine vum 
Environnement iwwerwiesselen an den 
Domaine vum Sport an hei geet d‘Wuert 
dann un eise Sportschäffe fir Konventiou-
nen tëscht der Stad Esch mat Moniteuren 
am Kader vum Projet „Integratioun iwwert 
de Sport“. Här Hinterscheid.“

Schäffen Henri Hinterscheid (LSAP): 
„Merci, Madame Buergermeeschter. Dir 
kënnt Iech vläicht drun erënnere wéi hei 
am Juni déi Fête de l‘Intégration war. Do 
war och de Service des sports mat der 
Presentatioun vum Sportförderprogramm, 
a méi präzis am Beräich vun der sport-
lecher Integratioun un d‘Adress vun den 
afrikanesche Fraen. Et hat esou e Succès, 
esou e Succès dass mer iwwerlaf gi sinn, 
an dass eigentlech bal 80% vun der 
kapverdianescher weiblecher Populatioun 
sech interesséiert huet an ageschriwwen 
huet. An et ass an där Konsequenz wou 
mer Iech dann och elo proposéieren 
d‘Konventioune mat deene Monitricen 
an deem Moniteur ze maache fir den 
Encadrement do vun deene Sportlerin-
nen a Sportler ze maachen. Dee gréisste 
Succès hat bal d‘Schwammen. Et won-
nert ee sech, dass Leit déi op enger Insel 
op d‘Welt kommen, op enger Insel grouss 
ginn, finalement net schwamme kënnen 
an do hate mer e ganz grousse Succès. 
Mä et ass awer och Liichtathletik, Lafen, 
déi och e groussen Interêt huet an an 
deem Sënn fuere mer elo viru mat deem 
Integratiounsprogramm wou mer eis da 
weider orientéieren un déi nordafrika-
nesch Populatioun déi mer an eiser Stad 
hunn. Plus particulièrement déi Leit déi 
hir Originen am Maghreb hunn a parallel 
si mer och amgaangen ze preparéiere fir 
och d‘Populatioun aus dem Balkan och 
mat erauszekréien, wou een awer mat 
enger anerer Sensibilitéit muss dru goen. 
Virun allem wat d‘weiblech Participatioun 
ugeet a wou mer eis och nach musse méi 
wäit domat ausernee setzen a méi drop 
preparéieren. Mä dat hei ass elo mol en 
éischte Schrëtt dee sech notamment un 
d‘kapverdianesch Populatioun adresséiert 
huet. Ech géing Iech och bieden deene 
Konventiounen zouzestëmmen.“
 
Buergermeeschter Lydia Mutsch (LSAP): 
„Merci. Ech hunn elo an der Reiefolleg 
gesinn Zwally, Kox, Codello. Da maache 
mer et elo mol esou. Här Zwally, Dir hutt 
dann d‘Wuert.“

André Zwally (CSV): „Jo, Merci, 
Madame Buergermeeschter, ech wollt am 
Numm vun der CSV Fraktioun eisen 
Accord hei ginn. Ech wollt awer nach eng 
Kéier bemierken, dass mer schonn an 
deene vireschten Diskussiounen ëmmer 
d‘Fro gestallt hunn, vu dass mer haut jo 
esou e Conseil hu wou mer e bëssen an 
engem Fuerderungskatalog stinn, fir e 
Relevé ze kréien iwwert all déi Konven-
tiounen déi bestinn, respektiv déi nei déi 
bäikommen. Et ass u sech ëmmer erëm 
schwéier, och fir d‘Memberen aus dem 
Conseil wann esou..“

Buergermeeschter Lydia Mutsch (LSAP): 
„A fir d‘Memberen aus dem Schäfferot.“

André Zwally (CSV): „An där Fro dann 
och fir de Schäfferot, dass een en Iwwer-
bléck kritt op engem Blat wéi vill Konven-
tiounen dass et ginn a wéi een dann an 
Zukunft dovunner ka profitéieren. Merci.“

Buergermeeschter Lydia Mutsch (LSAP): 
„Dat ass gutt wann een dat op ee Bléck 
gesäit. Jo. Den Här Kox an dann den Här 
Codello.“

Martin Kox (DÉI GRÉNG): „Ech géif hei 
speziell awer op déi Konventioun hei 
nach eng Kéier agoen an da mäin Accord 
ginn. Ech hat selwer mat enger Kapver-
dianerin ganz am Ufank vun deem Projet 
ze dinn, déi als Liichtathletin hei op Esch 
komm a mir hunn dann zesummen och 
mam Service des sports iwwer déi Kon-
ventioun hu mer debattéiert an ech 
mengen dat ass sécherlech am Kader vun 
der Integratioun ass dat e ganz wichtege 
Projet.“

Buergermeeschter Lydia Mutsch (LSAP): 
„Merci, Här Kox. Den Här Codello.“

Daniel Codello (LSAP): „Merci, Madame 
Buergermeeschter. Ech soen dem Här 
Hinterscheid och Merci, dass hien op déi 
éischt Resultater vun deem dote Projet 
agaangen ass, déi scho villverspriechend 
waren, begréissen nach eng Kéier d‘Fro 
vum Här Zwally, well dat ass fir duerch 
dee Bësch do ze komme mat de Konven-
tiounen, dat ass scho flott wa mer do 
géingen e voluminéist Dokument zwar 
kréien, mä wat eis awer méi Transparenz 
doranner bréngt. Mä déi heite Konven-
tioune leede sech jo och duerch de Pacte 
d‘intégration deen am Abrëll ënner-
schriwwe ginn ass tëschent der Gemeng, 
dem Ministère an der ASTI. An ech weess 
net, ech hat elo net, ech hunn et net 
matkritt ob den Här Hinterscheid och 
gesot huet, 50% gëtt jo och co-finan-
zéiert an deem heite Kader vum Familljen- 

an Integratiounsministère. Mëtt Dezem-
ber kënnt den hausinterne Groupe de 
travail, Pacte d‘intégration nach eng 
Kéier zesummen an da kritt de Conseil 
och d‘Projete mat deene Budgete fir 
2012 presentéiert. Dat wäert dann an der 
Januarsitzung sinn, esou dass Dir mol wat 
de Volet Integratioun an och Pacte d‘in-
tégration do Kloerheet kritt. Et ass ganz 
wichteg, et ass och nach eng Kéier ervir-
zesträichen, dass dee Groupe de travail 
wou sämtlech Servicer matenee schaffen, 
e ganz grousse Succès ass an dass hei och 
konkret mol Sport als Integratiounspolitik 
bedriwwe gëtt. Et ass vun de kapverdia-
neschen Damme geschwat ginn. Mir 
ginn elo op aner Communautéiten hin, 
déi soss ëmmer e bësse parallel zu eis 
gelieft hunn an et ass e Grondfeiler, dass 
Kultur a Sport sollen d‘Integratiounspolitik  
förderen, well nëmmen esou, an net 
nëmmen iwwert d‘Associatioun, mä och 
duerch d‘Associatiounen, kréie mer déi 
Leit an eise Mateneen hei an Esch inte-
gréiert.“

Buergermeeschter Lydia Mutsch (LSAP): 
„Merci, Här Codello an och alle Virried-
ner. Den Här Hinterscheid nach kuerz fir 
d‘Konklusioun.“

Schäffen Henri Hinterscheid (LSAP): 
„Ma deem ass eigentlech näischt bäize-
fügen. Ech froen, dass e Relevé vun deene  
Konventiounen opgestallt gëtt, pro Kate-
gorie, dass een och gesäit, esou wéi mer 
eise Sportförderprogramm strukturéiert 
hunn: an deem Beräich hu mer esou vill, 
an deem Beräich hu mer esou vill. An ech 
géing och da proposéieren, dass gläich-
zäiteg och hannendru gesat gëtt, wéi vill 
Participanten dass mer hunn, dass ee 
wierklech gesäit, dass ee kann ofweien, 
den Invest dee mer tätegen als Gemeng 
par rapport zum Resultat wat mer hunn. 
Ech mengen dat ass wichteg, dass de 
Conseil dat kritt an ech sinn amgaang en 
Email un de Service des sports schonn ze 
maachen.“

Buergermeeschter Lydia Mutsch (LSAP): 
„Villmools Merci. Da kéime mer zur 
Ofstëmmung vun deenen heite Konven-
tiounen.“

Conseillers présents:
M. Marc Baum – M. Zénon Bernard – 
Mme Taina Bofferding – M. Daniel 
Codello – M. Marco Goetz – M. Mike 
Hansen – Mme Annette Hildgen – M. 
Henri Hinterscheid – M. Théid Johanns – 
M. Martin Kox – Mme Lydia Mutsch – 
Mme Vera Spautz – M. Jean Tonnar – 
M. Paul Weidig – M. André Zwally
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12. Avenant à la convention avec l’asbl „4Motion“ / 14. Autorisation d’ester en justice (PAP Cactus Lallange)

Le Conseil Communal approuve à 
l’unanimité les conventions signées 
entre la Ville d’Esch-sur-Alzette et les 
moniteurs/monitrices dans le cadre des 
activités sportives du projet «Intégra-
tion par le sport».

12. Avenant à la convention 
avec l‘asbl «4Motion»: décision

Buergermeeschter Lydia Mutsch (LSAP): 
„Da kéime mer direkt zum Punkt 12, dat 
ass en Avenant zu enger Konventioun déi 
och scho besteet an zwar mat 4Motion 
an dat presentéiert eis Jugendschäffin, 
d‘Madame Spautz.“

Schäffin Vera Spautz (LSAP): „Merci. 
Dat ass eigentlech den Avenant elo vun 
2011 an dat huet domatter ze dinn, dass 
eng Rei Aktivitéiten déi sollte gemaach gi 
vu 4Motion, dëst Joer net esou konnte 
gemaach gi well d‘Haus wou se erakom-
men, net fäerdeg war. An dofir ass se e 
bësselchen ëmgeännert ginn. Dir wësst 
datt et eng Konventioun ass als Géige-
leeschtung, datt se da kee Loyer un eis 
bezuelen. De Loyer wier 12.000 Euro, 
war offiziell ausgerechent ginn, dofir 
schaffe si fir eis 240 Stonnen d‘Joer. 
Si hunn dëst Joer 120 Stonne Formatioun 
Animateurs de pair gemaach. Hunn awer 
och scho Preparatioune fir d‘Ouverture 
vum Haus vun der Jugend, wat d‘nächst 
Joer wäert sinn, do hu se scho 50 Stonnen  
investéiert. Iwwregens wäert dat Haus de 
15. Februar um 16.30 offiziell ageweit gi 
mat der Ministesch, da wësst Dir dat alt 
schonn am Virfeld. Si hunn d‘Modera-
tioun gemaach vum Groupe de travail 
während der Journée Emploi hei zu Esch. 
Dann d‘Reuniounen natierlech vun der 
Koordinatioun vun de Jonken zum Jugend-
kommunalplang an elo kënnt och d‘Or-
ganisatioun vum Forum „Place aux 
jeunes“ an den Nonnewisen. Dir wësst, 
datt do déi éischt Plaz fir déi Jugendlech 
kënnt a si hunn dat do mat animéiert an 
och mat un der Gestaltung geschafft. An 
ech bieden Iech dann där Konventioun 
oder deem Avenant zu där Konventioun 
zouzestëmmen.“

Buergermeeschter Lydia Mutsch (LSAP): 
„Au vote.“

Conseillers présents:
M. Marc Baum – M. Zénon Bernard – 
Mme Taina Bofferding – M. Daniel 
Codello – M. Marco Goetz – M. Mike 
Hansen – Mme Annette Hildgen – M. 
Henri Hinterscheid – M. Théid Johanns – 
M. Martin Kox – Mme Lydia Mutsch – 

Mme Vera Spautz – M. Jean Tonnar – 
M. Paul Weidig
Le Conseil Communal approuve à 
l’unanimité l’avenant du 21 novembre 
2011 à la convention du 10 décembre 
2010 signé entre la ville d’Esch-sur-
Alzette et l’asbl «4Motion».

Buergermeeschter Lydia Mutsch (LSAP): 
„Mir missten da leider ee Punkt iwwer-
sprange well de Ressortschäffe bis eraus 
ass. Dann huele mer dat herno de Punkt 
13, Konventioun mat Myenergy an da 
géinge mer elo direkt de Punkt 14 
huelen.”  

14. Autorisation d‘ester en 
justice (PAP Cactus Lallange): 
décision

Buergermeeschter Lydia Mutsch (LSAP): 
„Dat ass eng Autoriation d‘ester en justice  
am Zesummenhang mam PAP Cactus. A 
vu dass eise fréiere Bauteschäffen d‘Haapt-
 persoun ronderëm dee Projet war an am 
beschten doriwwer Bescheed weess, 
géing ech proposéieren, dass hien eis e 
klenge Resumé mécht an och seet wisou 
mir als Stad Esch, obwuel eis Prozedur 
eigentlech ofgeschloss ass, awer elo eng 
Autorisation d‘ester en justice brauchen.“

Schäffen Henri Hinterscheid (LSAP): 
„Merci, Madame Buergermeeschter. De 
kuerzen Historique. Mir hunn deen, no 
engem éischte PAP dee mer gestëmmt 
hunn, deen net approuvéiert ginn ass, hu 
mer op Recommandatioun vum Minis-
tère, si mer dann an d‘Prozedur gaange 
vun enger Modification ponctuelle vum 
PAG op der Haart. Déi ass dann de 5. 
Februar fir d‘éischt gestëmmt ginn. Do si 
Reklamatioune komm. De 5. Februar 
2010 si Reklamatioune komm. Et war den 
22. Abrëll d‘Auditioun. Ech hunn déi am 
Optrag vum Schäfferot gemaach mat 
enger Deliberatioun, mat engem Mandat 
explizit vum Schäfferot, well dat bis elo 
d‘Prozedur war, dass ee Member vum 
Schäfferot sech dohinner gesat huet, déi 
Auditioune gemaach huet. Mir hunn 
dann den 11. Juni 2010 dann hei als 
Gemengerot, déi Modifications partielles 
do approuvéiert. De Minister huet den 
23. August 2010 déi Modifications par-
tielles approuvéiert an den 18. Mäerz 
2011 hu mir op Grond vun där Approba-
tioun de Permis ausgestallt fir dass kéint 
gebaut ginn. De 17. November ass en 
éischte Recours géint d‘Décisioun vum 
Minister komm. Deen ass rejetéiert ginn 
an dann ass den 21. Dezember och nach 
e Recours komm an deen ass net reje-

téiert ginn. Et ass elo op Grond vun enger 
Décisioun vun der Cour administrative 
ass dee PAG, déi Approbatioun vum 
Minister casséiert ginn, mam Argument 
et wär e Formfeeler gewiescht well et net 
eng Majoritéit vum Schäfferot gewiescht 
wär déi déi Auditioun organiséiert hätt a 
gemaach hätt, mä nëmmen ee Schäffe 
mat engem Mandat. Dat geet net duer. 
Et muss eng Majoritéit vum Schäfferot 
sinn. Dat war allerdéngs bis elo d‘gängeg 
Praxis. Dat war bis elo d‘gängeg Praxis, 
net nëmmen hei zu Esch, mä an de ganze  
Gemengen. An et muss ee sech mol vir-
stelle wat dat an der Stad Lëtzebuerg 
géing bedeite vun Opwand wat do misst 
bedriwwe ginn. Dat heescht, wann dat 
do normal Prozedur gëtt, da lähmt dat 
an Zukunft all Entwécklung am Staden-
twécklungsberäich an an der Adaptatioun 
vun de PAPen. 
Bon, et ass awer esou, dass dat do d‘Ar-
gumentatioun war. Et ass och herno net 
approuvéiert ginn aus der Iwwerleeung 
well net e formale schrëftleche Rapport 
virgeluecht ginn ass dem Gemengerot 
hei vum Schäfferot. De Rapport ass hei 
mëndlech gemaach ginn am Detail. An 
dat war d‘Positioun vum Schäfferot an 
dem Gemengerot ass déi och duergaan-
gen. Deen huet jo och op Grond dovun-
ner säi Vote geholl. Hei ass administrativ 
a prozedural la petite bête gesicht ginn 
an et ass aus där Iwwerleeung eraus wou 
de Schäfferot och décidéiert huet fir an 
Appel ze goen, well wann dat do normal 
Prozedur gëtt a wann dat do Jurisprudenz 
gëtt definitiv, da si mer an enger Situa-
tioun, an engem Blocage totale, da si 
mer an engem Blocage total vun eise 
Stad entwécklungen a vun dohier ass 
dann de Legislateur gegebenefalls, ge -
fuerdert fir ze legiferéieren, an dat erëm 
ze präziséieren. Well ech mengen net, 
dass dat am Sënn vum Legislateur war 
wéi en déi Stadentwécklungsgesetzge-
bung oder déi Aménagement communal-
Gesetzgebung novelléiert huet.
Bon, ceci dit, wëlle mir einfach och elo 
wësse wéi dat elo definitiv virugeet. Och 
fir eis selwer. Net nëmmen an deem prä-
zise Punkt PAG Cactus oder PAG op der 
Haart, mä generell fir ze wësse wéi mer 
eis musse behuelen a wéi d‘richteg Pro-
zedur dann ass, esou wéi d‘Geriichter se 
gesinn. Ech wëll och nach präziséieren, 
dass mer déi ganz Prozedur étroitement 
begleet vun eisem Jurist hunn. Mir hunn 
och op Grond vun all deenen Diskussiou-
nen déi mer an der Vergaangenheet 
haten, ëmmer déi Auditioun och a Prä-
senz vun eisem Jurist gemaach, fir dass 
mer net e prozeduralen Impair während 
der Auditioun a während der Prozedur 
gemaach hunn. Hei ass elo wierklech bis 
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an den Detail la petite bête gesicht ginn. 
Mir ginn an Appel. Mir versichen ze 
kucke wat elo d‘Konklusioun definitiv vun 
der d‘Cour administrative ass. A wann 
dat se da sollt definitiv sinn, da si sämt-
lech Schäfferéit am Land domat konfron-
téiert. Fir eng Gemeng wou e Schäfferot 
aus 3 Leit besteet, ass dat e bësse manner 
komplizéiert, mä wat d‘Gemenge méi 
grouss ginn, wat do den Opwand méi 
komplizéiert gëtt an da musse mer eis 
froe wéi wäit e Schäfferot iwwerhaapt 
nach iergendengem Member kann eng 
Delegatioun gi fir eng präzis Aufgab. Well 
do stellt sech och hannendru d‘Prinzipie 
vum Fonctionnement vun engem Schäf-
ferot, wéi wäit dass een ee Schäffe mat 
engem präzisen Dossier ka mandatéieren, 
stellvertriedend fir de ganze Schäfferot 
wann dat an enger offizieller an transpa-
renter Prozedur geschitt ass. 
Dat sinn d‘Tenanten an d‘Abutissante vun 
deem Dossier an et ass och dofir wou 
mer gär eng Autorisation d‘ester en 
justice  hätte fir kënne viru Geriicht ze 
goen an do dat ze klären. Obwuel et net 
primär géint eis Décisioun geet, mä géint 
de Minister seng, mä eis Prozedur ass als 
Ophänker do geholl ginn.“

Buergermeeschter Lydia Mutsch (LSAP): 
„Gutt, au vote fir déi Autorisation d‘ester 
en justice.“

Conseillers présents:
M. Marc Baum – M. Zénon Bernard – 
Mme Taina Bofferding – M. Daniel 
Codello – M. Marco Goetz – M. Mike 
Hansen – Mme Annette Hildgen – M. 
Henri Hinterscheid – M. Jean Huss – M. 
Théid Johanns – M. Martin Kox – Mme 
Lydia Mutsch – Mme Vera Spautz – M. 
Paul Weidig – M. André Zwally
Le Conseil Communal décide à l’una-
nimité d’autoriser le collège des bourg-
mestre et échevins à représenter l’ad-
ministration communale devant la 
cour administrative.

13. Convention avec «myenergy 
Luxembourg»; décision

Buergermeeschter Lydia Mutsch (LSAP): 
„Sou, mir kéimen da kuerz zréck op de 
Punkt 13, d‘Konventioun mat „myenergy“ 
an d‘Wuert geet un de Schäffen Huss.“

Schäffe Jean Huss (DÉI GRÉNG): „Jo, 
dat ass eng Konventioun déi am Fong 
scho virun de Wahle gemaach ginn ass 
mat deem Büro „myenergy“. Et ass eng 
Konventioun, déi net d‘Escher Gemeng 
eleng betrëfft, mä d‘Escher Gemeng an 

d‘Schëfflenger Gemeng zesumme be -
trëfft. De But vun där Konventioun ass et, 
wa mer déi hei votéieren, datt de Particu-
lier dobaussen, d‘Leit dobaussen iwwer 
„myenergy“ ugebuede kréien, eng Bero-
dung an Energiefroen, an zwar eng gratis 
Berodung offréiert ze kréien, wat am 
Fong eng Grondberodung ass. Et ass net 
esou, datt dee Büro „myenergy“ dann an 
all eenzel Haus geet fir do déi Saachen ze 
ënnersichen, nee et ass eng allgemeng 
Berodung déi offréiert gëtt, an zwar eng 
Berodung déi gratis ass fir de Leit ze 
erméiglechen, energiebewosst hir Wunn-
eng ze veränneren an ze renovéieren. 
Energiebewosst handelen, éischtens, huet 
mat der Problematik vum Klima ze dinn, 
wou bekanntlech grad elo d‘Konferenz 
vun Durban iwwert de Klima ugaangen 
ass. Vun dohier also hält de Schäfferot 
drop, datt mer kucke méiglechst energie-
bewosst och hei zu Esch ze liewen, fir 
d‘Klima ze schützen. 
An dat zweet ass natierlech dat, wat och 
mam Portefeuille vu jiddwer eenzelnen  
ze dinn huet. Leit, déi hir Haiser, hir  
Wunnengen energiebewosst renovéieren, 
kënnen dovunner profitéieren an deene 
kommende Joeren, fir datt hir Rechnung 
fir d‘Energiekäschten da manner héich 
wäert si wann d‘Präisser riskéieren ze 
klammen. Et brauch nëmmen esou ze 
sinn, datt an 2, 3, 4 Joer erëm iergendwéi 
d‘Weltkonjunktur unzitt, da muss een 
dovunner ausgoen, datt och d‘Pëtrols- an 
d‘Gaspräisser wäerten unzéien. Een, deen 
dann drop virbereet ass, dee säin Haus 
dann energiebewosst renovéiert huet, 
oder deen op Energies renouvelables 
gesat huet, dee säin Haus wäermege-
dämmt huet oder den Daach, dee wäert 
dann am Virdeel sinn, fir och säi Porte-
monnaie an deene kommende Joeren ze 
schützen. Dofir also déi Konventioun. 
Déi Themen déi vu „myenergy“ de Leit 
an der Grondberodung ugebuede ginn, 
sinn Energie spueren am Alldag, energe-
tesch Altbausanéierung, energieeffiziente 
Neibau an erneierbar Energien, Solar-
energie, Heize mat Holz, Wäermepom-
pel, Förderprogramm, Energieauswäis an 
esou virun. 
Dat ass dat wat gemaach gëtt, a wann da 
Leit op der Grondlag vun där Berodung 
un hirem Haus konkret eppes wëlle maa-
chen, dann hu mer jo hei zu Esch an an 
der Ëmgéigend eng Rei vu Firmen, vu 
kommerzielle Betriber déi dat maachen, 
da mussen d‘Leit sech op der Grondlag 
vun där allgemenger Berodung un esou 
eng Firma riichte fir déi Aarbechten dann 
ze effectuéieren. Wat de Virdeel ass,  
déi Grondberodung déi „myenergy“ 
liwwert un d‘Leit, ass eng Gratisbe-
rodung. E gratis  Service.

Fir d‘Gemeng ass et awer net gratis! Déi 
Leit, déi déi Berodung maachen, dat huet 
natierlech e Käschtepunkt an an där Kon-
ventioun ass et dann esou, datt d‘Ge-
meng dee Käschtepunkt vun där Bero-
dung stonneweis facturéiert kritt, dat 
heescht pro Stonn facturéiert kritt. Et ass 
net esou, datt déi Berodung permanent 
do ass, mä déi Berodung fonctionnéiert 
op Rendez-vous. Dat heescht, eng Per-
soun ka sech e Rendez-vous froe bei dem 
Infopoint „myenergy“ an an deem Kon-
trakt gëtt festgehalen, datt d‘Gemeng 
d‘Aufgab huet fir d‘Leit doriwwer ze 
informéieren iwwert eis Kommunikatiouns-
mëttelen déi mer hunn. Iwwert eisen 
analytesche Bericht dee jo an all Haushalt 
kënnt zum Beispill, fir datt d‘Leit wëssen, 
datt et „myenergy“ gëtt an datt „mye-
nergy“ eng gratis Grondberodung u 
jiddwer eenzelne mécht, deen dat ufreet, 
awer op Rendez-vous. Dat ass de Prinzip 
do dervun. 
Déi Berodung ass net nëmmen eng 
Escher Berodung, et ass also wéi gesot 
och eng Schëfflenger Berodung. Deen 
Info-Point, deen huet zu Schëffleng 
schonn existéiert. Dee Büro „myenergy“ 
ass interesséiert drun déi Berodung effi-
cace a serieux ze maachen. Mir hunn och 
mol nogefrot, an der Stad Lëtzebuerg 
gëtt dat scho gemaach an ech hu gesot 
kritt, datt dat absolut professionell géif 
gemaach ginn, a mat grousser Efficacitéit 
géif gemaach ginn. Vun dohier ass eis 
Propose déi Konventioun hei ze stëm-
men. Si kascht eis natierlech méi, wa vill 
Leit do déi Grondberodung ufroen. Mä 
mir mengen, dat ass eben eis Iwwerzee-
chung, datt et wichteg ass, datt op allen 
Niveaue versicht gëtt energiepolitesch an 
eng besser Zukunft ze goen, a mer wëllen 
de Leit dobäi hëllefen dat ze maachen. 
Esou wéi mer et virdru bei deem Punkt 
hate mat de Subventioune fir Frigidairen 
oder Wäschmaschinnen, an esou virun, 
ass dat heiten eng Offer, déi fir d‘Leit 
dobausse gratis ass. Ech mengen dat ass 
dat, wat zielt. 
Déi Konventioun leeft vu Joer zu Joer. Si 
muss, wa se soll gekënnegt ginn, mussen 
déi zwee Partenairen, also „myenergy“ 
an d‘Gemeng, e Mount virdru spéitstens 
soen, ob se virun dat nächst Joer iwwer-
holl gëtt oder ob se gekënnegt gëtt. Dat 
kënne mir d‘nächste Kéier décidéieren. 
Ech mengen et soll een dann e Bilan 
maachen. Wann déi Saach a Kraaft ass, 
soll ee géint de Schluss vun der Lafzäit e 
Bilan maache fir ze kucke wat et bruecht 
huet. Ech mengen, datt et positiv ass. 
D‘Erfahrunge vun der Stad Lëtzebuerg si 
positiv domatter. Mä et muss een natier-
lech och kucken, wat fir d‘Gemeng de 
Käschtepunkt dovunner ass. Et ass schéin, 
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datt mir eng Gratisoffer un eis Bierger 
maachen, mir mussen natierlech och 
budgetär kucke wat ass herno de Käsch-
tepunkt dovun an ass et der Méi wäert, 
dat virunzefueren oder muss een even-
tuell op eng aner Solutioun vun Energie-
berodung goen? Am Moment propo-
séiere  mir dem Gemengerot déi hei Kon-
ventioun esou ze stëmmen. 
Ech mengen elo hunn ech déi wichtegst 
Saache gesot. Wa Froen do sinn, kënne 
se natierlech gestallt ginn.“

Buergermeeschter Lydia Mutsch (LSAP): 
„Merci, Här Huss. Jo, den Här Baum.“

Marc Baum (DÉI LÉNK): „Merci, Här 
Huss, fir d‘Explikatiounen. Just vläicht eng 
Remarque dozou. Déi Energieberodung 
riicht sech, esou wéi se konzipéiert ass, 
virun allem natierlech un d‘Proprietaire 
vun Haiser, wa se renovéiere wëllen. An 
ech mengen datt se – och wann ech se 
matstëmmen natierlech, well et eng gutt 
Saach ass – datt een Element doranner 
feelt. Och en Element an der Konzep-
tioun vun „myenergy“, dat ass déi ganz 
Fro vun Energieaarmut. Dat heescht déi 
Leit déi net selwer Proprietaire sinn, an 
déi oft an eng Energiefal erageroden. 
Well den eigentleche Proprietaire huet 
net wierklech Interêt dorunner fir wierk-
lech eng energetesch Sanéierung vun 
deem Haus ze maachen. Déi bleiwen op 
de Käschten hänken. An ech mengen, 
datt mer an Zukunft als Escher Gemeng 
och missten ergänzend zu deem wat 
„myenergy“ duerstellt, eis Gedanke 
maache  wéi kënne mer Leit aus där Ener-
giefal, och aus der Energieaarmut eraus-
hëllefen?“

Buergermeeschter Lydia Mutsch (LSAP): 
„Merci, Här Baum. Den Här Kox.“

Martin Kox (DÉI GRÉNG): (Mikro äus) 
Ech hunn eng kleng Fro, et geet ëm d‘Fi-
nanzéierung. Ech mengen dass (...) Ener-
giekonzept 2002 ausgeschafft ginn ass, 
dass se do e Subsid vum Stat kritt hunn. 
Wéi ass et elo bei der Ëmsetzung hei? 
Kënne  mer och elo nees e Subsid ufroe wa 
mer dat Konzept do ausféieren?

Schäffe Jean Huss (DÉI GRÉNG): „Dat 
kann ech Iech am Moment esou aus dem 
Stegreif net beäntweren. Do muss ech 
selwer nofroen. Dir wësst, dass ech nei 
am Dossier sinn. Ech wäert dat dann 
nach nofroen an da kritt Dir zum gege-
benen Zäitpunkt eng Äntwert doropper. 
Wat dem Här Baum seng Remarquen 
ubelaangt, huet hie ganz Richteg dat 
Konzept vun der Energieaarmut uge-
schwat, also vu Leit déi an eng Energiefal 

riskéieren eran ze geroden. Ech mengen 
dat ass der Méi wäert fir sech doriwwer 
Gedanken ze maachen. Effektiv. Mir sinn 
amgaangen ze kucke wéi mer dat Ener-
giekonzept wat eben 2002 op den Dësch 
geluecht ginn ass, wéi mer dat kënnen 
nach verfeineren. Dat do ass ee Gedan-
ken deen ee sécherlech do soll mat eran-
huelen. Mä ech mengen elo mol, datt ee 
soll hei där Konventioun hei mat „mye-
nergy“ zoustëmmen.
Et ass nach een Element dobäi wat ech 
awer och wëll hei ervirhiewen, dat ass, 
dass déi Berodung natierlech a Büroe 
muss stattfannen. An et si jo zwou 
Gemen gen déi hei en cause sinn, Schëff-
leng an Esch, an am léifsten hätte si 
gären, datt zu Schëffleng an zu Esch géife 
Büroen zur Verfügung stoen, modern, 
also mat Internetuschloss an esou virun. 
An do hu mer elo nach keng Décisioun 
geholl, mä do si mer amgaangen d‘Méig-
lechkeeten ze ënnersichen, ze kucken, ob 
mer dat hei am Gebai kënne maachen, 
ob et méiglech ass hei am Gebai eng 
Raimlechkeet ze fannen. Déi Berodung 
ass jo dann nëmmen op Rendez-vous an 
net durablement vun 08.00 – 12.00 a 
vun 14.00 – 17.00 all Dag. Mer kucken 
ob hei am Gemengegebai eng Raimlech-
keet zur Verfügung steet. Gegebenefalls 
kéint dat och sinn eventuell an der Raim-
lechkeet vum Service écologique oder 
mer kéinten och kucken, ob mer Büroen 
zur Verfügung hunn, eventuell hei am 
Zentrum, déi mer fir „myenergy“ kéinten 
zur Verfügung stellen. Mä dat ass nach 
net gekläert. An et sinn déi Méiglech-
keeten, et sinn 3 Méiglechkeeten déi mer 
hunn. Natierlech, wa mer Büroe misste 
selwer lounen an zur Verfügung stellen, 
ass et natierlech erëm eng Kéier eng Fro 
vun zousätzlechem Käschtepunkt. Wich-
teg bei där Berodung hei ass, datt se fir 
de Particulier, fir d‘Leit dobausse gratis 
ass.“

Buergermeeschter Lydia Mutsch (LSAP): 
„Au vote.“

Conseillers présents:
M. Marc Baum – M. Zénon Bernard – 
Mme Taina Bofferding – M. Mike Han-
sen – Mme Annette Hildgen – M. Henri 
Hinterscheid – M. Jean Huss – M. Théid 
Johanns – M. Martin Kox – Mme Lydia 
Mutsch – Mme Vera Spautz – M. Jean 
Tonnar – M. Paul Weidig – M. Everard 
Wohlfarth – M. André Zwally
Le Conseil Communal approuve à 
l’unanimité la convention du 14 juillet 
2011 signée entre la ville d’Esch-sur-
Alzette, la commune de Schifflange et 
«MyEnergy GIE».

15. Questions de personnel; 
décision

Buergermeeschter Lydia Mutsch (LSAP): 
„Punkt 15, dat sinn déi Personalfroen déi 
mer an der ëffentlecher Sëtzung ze trai-
téieren hunn. D‘Wuert huet de Personal-
schäffen.“

Schäffe Jean Huss (DÉI GRÉNG): „Jo, 
ech géif allerdéngs mengen, ech sinn net 
sécher, mä ech géif mengen, vu datt et 
sech ëm eng Fro handelt, wou eisen 
aktuelle Sekretär en cause ass.“

Buergermeeschter Lydia Mutsch (LSAP): 
„Ech mengen den Här Limpach muss 
eraus goen.“

Schäffe Jean Huss (DÉI GRÉNG): „Sou, 
da géife mer zu där Personalfro an der 
ëffentlecher Sitzung hei kommen. Dir 
kënnt Iech erënneren, datt mer am Huis 
clos aktéiert hunn a votéiert hunn, datt 
den Här Limpach renoncéiert op dee 
Posten , deen hien hat vu Secrétaire 
adjoint. Dat hu mer virdru votéiert, una-
nimement, an ech hat do derbäi gesot, 
datt mer an der ëffentlecher Sitzung da 
géifen driwwer schwätzen, iwwert eng 
nei Fonctioun, déi mer dem Här Limpach 
kéinten dofir ginn. Déi nei Fonctioun ass 
d‘Creatioun am Service vum Sekretariat 
vun engem neie Service, nommé „Service 
des archives“. An doranner géif den Här 
Limpach, dat proposéiere mer, den Titel 
kréie vu Chef de service vun deem Ser-
vice des archives. Dat ass säi Wonsch. Dat 
ass dat wat hie selwer wéilt maachen, 
wou hie seet, dat ass eppes wat hie wierk-
lech ganz staark géing interesséieren. 
A vum Schäfferot hir ass et natierlech och 
eng ganz wichteg Saach, datt mer mat 
der Creatioun vun deem neie Service och 
d‘Problematik vun eisen Archive vun der 
Gemeng, virun allem och vun den histo-
reschen Archive vun der Gemeng, end-
lech besser an de Grëff kréien, datt mer 
dat kënnen opschaffen. Am Moment gëtt 
et villes vun deenen Archiven, wat a Kar-
tongskëschte läit, wat am Fong e wéineg 
en onwierdegen Zoustand ass, a mer 
hoffen  iwwert déi Creatioun hei, vun 
deem Service des archives, a mam Här 
Marc Limpach als Chef de service do der-
vun, déi Saachen elo kënnen op eng 
serieux Aart a Weis opzeschaffe fir datt 
mer dann och serieux Archives histo-
riques domatter kréien. 
U sech war dat am Organigramm vun 
der Gemeng scho virgesinn, mä et ass 
net exekutéiert ginn, well, virun 2, 3 Joer 
muss dat gewiescht sinn, de Service des 
sports, du tourisme et des affaires inter-
nationales gegrënnt ginn ass, esou datt 
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et am Fong net zu där Nominatioun do 
komm ass. Mä et war virgesinn am Orga-
nigramm. Elo zéie mer dat dann elo end-
lech duerch, datt mer dee Service des 
archives kréien a mir proposéieren den 
Här Marc Limpach als Chef de service do 
dervun.“

Buergermeeschter Lydia Mutsch (LSAP): 
„Madame Hildgen an den Här Baum.“

Annette Hildgen (CSV): „Merci, Ma dame 
Buergermeeschter. Also mir als CSV 
ënnerstëtzen dat hei bestëmmt, well et 
stoung am Organigramm. Mir hu scho 
ganz dacks dovu geschwat an net 
nëmmen d‘lescht Joer, scho virun e puer 
Joer awer schonn. Awer meng Fro déi ech 
hunn, hu mir eng Plaz fir déi Archiven ze 
installéieren? Merci.“

Buergermeeschter Lydia Mutsch (LSAP): 
„Den Här Baum.“

Marc Baum (DÉI LÉNK): „Jo, just och 
eng ganz kuerz Fro, eng Präzisioun. Dir 
schwätzt vum Organigramm vun der 
Gemeng. Et wier vläicht net schlecht wa 
mer als Conseiller nach eng Kéier deen 
Organigramm kéinten zougestallt kréie fir 
wierklech och en Iwwerbléck ze hunn 
iwwert d‘Situatioun.“

Buergermeeschter Lydia Mutsch (LSAP): 
„Merci, Här Baum.“

Schäffe Jean Huss (DÉI GRÉNG): 
„Vläicht eng kuerz Äntwert. Par rapport 
zu der Madame Hildgen, et ass esou, datt 
d‘Aufgab vum Här Limpach doranner 
wäert bestoen aus all deenen Dokumenter  
an aus all deene Kartongskëschten déi et 
do gëtt, fir zesumme mam Service infor-
matique déi ze digitaliséieren a se dann 
ze stockéieren. Dir wësst datt dat haut 
net méi esou ass, datt een alles muss 
esou als Pabeiere klasséieren, dat kann 
een haut och iwwer Informatik maachen 
a vill méi efficace iwwregens mat der 
Informatik. An déi ginn da conservéiert, 
gesaved wéi een dat haut modernerweis 
seet, an dofir brauch kee gréissere Raum 
fir Stockage méi ze sinn, wéi wann dat 
alles a Pabeierform géif archivéiert a 
gehale ginn. Also do fanne mer schonn 
eng Léisung.“

Buergermeeschter Lydia Mutsch (LSAP): 
„Ech mengen, elo musse mer mol all déi 
Saachen zesummendroen déi aktuell 
lafen an déi elo kënne regroupéiert ginn 
an da wäert de Personalschäffe kucken, 
fir en Organigramm opzestellen an ob 
mer do personell genuch equipéiert sinn. 
Jo. Gutt. Au vote.“

Conseillers présents:
M. Marc Baum – M. Zénon Bernard – 
Mme Taina Bofferding – M. Daniel 
Codello – M. Marco Goetz – Mme 
Annette Hildgen – M. Henri Hinter-
scheid – M. Jean Huss – M. Théid 
Johanns – M. Martin Kox – Mme Lydia 
Mutsch – Mme Vera Spautz – M. Jean 
Tonnar – M. Paul Weidig – M. Everard 
Wohlfarth
Le Conseil Communal approuve à 
l’unanimité les questions de personnel.

16. Relevé et rôle supplétif de 
l‘impôt foncier pour les 
exercices 2007 à 2010; décision

17. Relevé et rôle supplétif de 
l‘impôt foncier pour l‘exercice 
2011; décision

Buergermeeschter Lydia Mutsch (LSAP): 
„Gutt. Kommt mer fuere weider mat de 
Punkte 16 a 17. Dat sinn d‘Relevéen a 
Rôles supplétifs vum Impôt foncier fir 
d‘Exercicer 2007 an 2010 a fir den Exer-
cice 2011. Ech wëll dat elo net am Detail 
duerstelle well et Partie intégrante vun 
Ärem Dossier ass. Mä et geet eng Kéier 
ëm de Montant vun 229.132 Euro an 
zum aneren – et si wéi gesot Nachzügler – 
an zum anerem ëm eng Zomm vun 
2.017.017 Euro. 
- Nee laaft elo net fort, well mir mussen 
de Vote huelen. 
Ah, deen huet sech net getraut eranze-
kommen, hien huet gemengt et wier eng 
laang Diskussioun. Mir kéinten dann 
d‘Ofstëmmung huele fir d‘Punkte 16 a 
17.“

Conseillers présents:
M. Marc Baum – M. Zénon Bernard – 
Mme Taina Bofferding – M. Daniel 
Codello – M. Marco Goetz – Mme 
Annette Hildgen – M. Henri Hinter-
scheid – M. Jean Huss – M. Théid 
Johanns – M. Martin Kox – Mme Lydia 
Mutsch – Mme Vera Spautz – M. Jean 
Tonnar – M. Paul Weidig – M. Everard 
Wohlfarth
Le Conseil Communal décide à l’una-
nimité d’approuver le relevé et rôle 
supplétif de l’impôt foncier relatif aux 
exercices 2007 à 2010 ainsi que le 
relevé et rôle principal de l’impôt fon-
cier pour l’exercice 2011 au montant 
de € 2.017.017,80.

18. Titre de recettes; décision

Buergermeeschter Lydia Mutsch (LSAP): 
„Mir hunn dann e Punkt um Ordre du 
jour dee mer gäre méi oft drop hätten an 
deen heescht Titre de recettes. An zwar 
geet et an dësem Fall ëm e Sponsoring 
vu Säite vun der Spuerkeess un d‘Adress 
vun der Stad Esch fir eist Sport-, Spill- a 
Spaassfest 2011 a mir géingen dann nieft 
engem grousse Merci un d‘Spuerkeess an 
un hir Responsabel Iech bieden dëser 
Recette Är Zoustëmmung ze ginn.“

Conseillers présents:
M. Marc Baum – M. Zénon Bernard – 
Mme Taina Bofferding – M. Daniel 
Codello – M. Marco Goetz – Mme 
Annette Hildgen – M. Henri Hinter-
scheid – M. Jean Huss – M. Théid 
Johanns – M. Martin Kox – Mme Lydia 
Mutsch – Mme Vera Spautz – M. Jean 
Tonnar – M. Paul Weidig – M. Everard 
Wohlfarth 
Le Conseil Communal décide à l’una-
nimité d’approuver le titre de recette 
au montant de € 2.000,00 présenté 
par le service des sports.

19. Subsides extraordinaires; 
décision

Buergermeeschter Lydia Mutsch (LSAP): 
„Et geet da weider mat de Subsides 
extraordinaires. Do hu mer wéi ëmmer 
eng Lëscht vun den opstoende Subsiden, 
wou natierlech elo och eng Rei vun Aar-
becht nach muss kommen un déi nei 
Kommissioun, well mer jo awer e bëssen 
en Zäitraum hunn deen dertëschent ver-
gaangen ass op Grond vun de Wahle fir 
dëse Gemengerot. Mir géingen Iech dofir 
bieden deenen elo virleiende Subsiden, 
esou wéi se proposéiert sinn, Är Zoustëm-
mung ze ginn. Au vote.“

Conseillers présents:
M. Marc Baum – M. Zénon Bernard – 
Mme Taina Bofferding – M. Daniel 
Codello – M. Marco Goetz – Mme 
Annette Hildgen – M. Henri Hinter-
scheid – M. Jean Huss – M. Théid 
Johanns – M. Martin Kox – Mme Lydia 
Mutsch – Mme Vera Spautz – M. Jean 
Tonnar – M. Paul Weidig – M. Everard 
Wohlfarth 
Le Conseil Communal décide à l’una-
nimité d’accorder les subsides extraor-
dinaires suivants:
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 20. Subside au Syndicat d’Initiative et de Tourisme

20. Subside au Syndicat 
d‘Initiative et de Tourisme  
de la ville pour l‘exercice 2011; 
décision

Buergermeeschter Lydia Mutsch (LSAP): 
„De Punkt 20, de Subside un de Syndicat 
d‘Initiative dee bezitt sech op dat lafend 
Joer 2011, dee war scho votéiert gi vum 
Conseil communal fir de City Tourist Offi-
ce fir den Exercice 2011. An Dir hutt e 
Bréif hei leien dee mer zougestallt kritt hu 
vum City Tourist Office an do sinn och 

Explikatiounen dra wéi d‘Affektatioun vun 
deene Suen ass. A mir géingen Iech 
bieden  Är Zoustëmmung ze gi fir dee 
Gesamtmontant vun 17.521,02 Euro.
Mir huelen dann dee Vote ouni Präsenz 
vum President vum Syndicat d‘Initiative.“

Conseillers présents:
M. Marc Baum – M. Zénon Bernard – 
Mme Taina Bofferding – M. Daniel 
Codello – M. Marco Goetz – Mme 
Annette Hildgen – M. Henri Hinter-

scheid – M. Jean Huss – M. Théid 
Johanns – M. Martin Kox – Mme Lydia 
Mutsch – Mme Vera Spautz – M. Jean 
Tonnar – M. Paul Weidig 
Le Conseil Communal décide à l’una-
nimité d’accorder un subside extraor-
dinaire au montant de € 17.521,02 
au Syndicat d’Initiative et de Tourisme 
de la Ville d’Esch-sur-Alzette.

Nom de l’association Concerne Montant

Boxing Club MTFL Gala Box à Luxembourg € 1.000,00

Médecins sans Frontières Don € 50,00

Amicale Sportive des Handicapés Phys. Don € 50,00

POLSKA.LU Subside pour le «Festival de films et de cultures» € 1.500,00

Boules Pétanque Esch Subside pour festivités 50e anniversaire € 2.500,00

Handicap International Subside «Famine en Afrique» € 250,00

Taekwondo Club Esch asbl Subside pour soirée gala pour 15e anniversaire € 250,00

Luxembourg Air Rescue Cotisation € 100,00

ALPA Don „Kastration Strassenkatzen“ € 50,00

DT Esch-Abol Rembours. clôtures € 540,00 

Spontan Add asbl Walferdange Don € 50,00

Trisomie 21 Lëtzebuerg asbl Don € 50,00

Parkinson Luxembourg asbl Don € 250,00

Ensemble à plectre municipal E/A Subside pour le «Concours International  
pour Mandoline Solo»

€ 3.000,00 (-> par le 
biais du budget 2012)

Médecins sans Frontières Lutte contre épidémies en Somalie € 1.000,00

Escher Volleyball Club Subside pour le «Beach Open» 2011 € 2.000,00

FLEK Lëtzebuerg Cotisation 2011 € 25,00

Escher Majoretten asbl Mamufo 2011 € 500,00

Harmonie Municipale E/A Remboursement des frais d’inscription  
au conservatoire

€ 5.300,00

PADEM ONG Subside pour le nouveaux projets en Haïti € 1.500,00

SOLIDARITE-AFRIQUE asbl Subside pour la «Construction de l’Ecole primaire 
de Goumsin au Burkina Faso»

€ 1.500,00

Ass. Solidarité Luxembourg-Nicaragua Soutien du projet réalisés au Nicaragua € 1.500,00
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21. Plan de gestion des  
forêts pour l‘exercice 2012; 
décision

Buergermeeschter Lydia Mutsch (LSAP): 
„Elo gëtt awer héich Zäit, dass mer och 
mol eisem Schäffen Tonnar d‘Wuert ginn. 
An dësem Fall a senger Eegeschaft als 
Forst- und Wiesenschöffen, an do geet et 
ëm de Plan de gestion des forêts fir den 
Exercice 2012. Här Tonnar.“

Schäffe Jean Tonnar (LSAP): „Jo, Merci, 
Madame Buergermeeschter. Leider geet 
et net ëm Recetten, mä et geet méi ëm 
Dépensen. Dir wësst dass d‘Stad Esch 
Proprietaire vu grousse Parzellen a vu 
Bëscher ass a mir hunn all Joer dee Plang 
virleien, d‘Madame Bisdorff huet deen 
och favorabel aviséiert. Et ass awer inte-
ressant ze gesinn, et si vill Recettë wann 
ee Beem verkeeft, 78.000 Euro, dat ass 
vill. Mä mir hunn domatter awer nach vill 
méi Dépensen 208.000, esou dass en 
Excédent vun Dépensë vun 129.540 Eur 
ass. Et muss een awer och bedenken, 
dass domatter eng Partie Leit eng Plaz 
hunn a kënne schaffen. Et sinn eng Partie 
Salairen do derbäi an et ënnerhält natier-
lech eis Bëscher an déi al Beem ginn 
ofgerappt, an neier kommen dohin, esou 
dass mer e ganz gudde Plang hunn an 
ech géif Iech bieden deem zouzestëm-
men.“

Buergermeeschter Lydia Mutsch (LSAP): 
„Au vote.“

Conseillers présents:
M. Marc Baum – M. Zénon Bernard – 
Mme Taina Bofferding – M. Daniel 
Codello – M. Marco Goetz – Mme 

Annette Hildgen – M. Henri Hinter-
scheid – M. Jean Huss – M. Théid 
Johanns – M. Martin Kox – Mme Lydia 
Mutsch – Mme Vera Spautz – M. Jean 
Tonnar – M. Paul Weidig – M. Everard 
Wohlfarth 
Le Conseil Communal approuve à 
l’unanimité le plan de gestion des 
forêts pour l’exercice 2012.

22. Règlements de la circulation 
routière; confirmation et 
décision

Buergermeeschter Lydia Mutsch (LSAP): 
„Mir wieren da scho beim leschte Punkt 
vun eiser heiteger Gemengerotssëtzung 
ukomm an dat ass traditionell de Punkt 
vun Verkéiersreglementer an do geet 
d‘Wuert un eisen neie Mobilitéitsschäf-
fen, den Här Hinterscheid.“

Schäffen Henri Hinterscheid (LSAP): 
„Merci, Madame Buergermeeschter. Vun 
der leschter Woch bis dës Woch ass net 
vill bäikomm. Mir hunn ee provisorescht 
Verkéiersreglement ze konfirméieren an 
zwar dat wat duerch d‘Aarbechten un der 
N31 an um Boulevard Grande-Duchesse 
Charlotte bedéngt ass.“

Buergermeeschter Lydia Mutsch (LSAP): 
„Merci, da kéinte mer déi och ofstëm-
men.“

Conseillers présents:
M. Marc Baum – M. Zénon Bernard – 
Mme Taina Bofferding – M. Daniel 
Codello – M. Marco Goetz – Mme 
Annette Hildgen – M. Henri Hinter-
scheid – M. Jean Huss – M. Théid 

Johanns – M. Martin Kox – Mme Lydia 
Mutsch – Mme Vera Spautz – M. Jean 
Tonnar – M. Paul Weidig – M. Everard 
Wohlfarth 
Le Conseil Communal approuve à 
l’unanimité les règlements de la circu-
lation.

Buergermeeschter Lydia Mutsch (LSAP): 
„Sou, mir wieren dann um Enn vun eiser 
Sëtzung ukomm. Mir gesinn eis dëst Joer 
nach 2x erëm. Eng Kéier fir d‘Presenta-
tioun vum Budget. Dat ass d‘nächst 
Woch an dann déi Woch drop fir d‘Dis-
kussioun vum Budget mat den Äntwer-
ten. All Kéiers um 09.00. 
Ech wollt och nach menger Hoffnung hei 
Ausdrock ginn, dass mer eng Kéier kom-
plett sinn an deenen nächste Wochen, 
well mer gäre wéilten eng Gruppefoto 
eng Kéier maache wou mer alleguerten 
drop sinn. Sinn der elo scho vun Iech déi 
wëssen, dass se den 9. oder de 16. net 
kënnen do sinn, well da géinge mer eis 
éischter konzentréieren op deen Datum 
wou Dir elo, op alle Fall am Moment 
nach, alleguerten ageschriwwe sidd? Da 
géing ech hoffen, dass mer de 16. alle-
guerte present si fir dann och eng Grup-
pefoto ze maachen an déi déi nach net 
dru waren, déi solle sech regroupéieren 
an eis soe wéini se kënnen déi Fotoe 
maachen, da bréngt eise Chauffeur se an 
de Studio vum Fotograf an da kënne se 
déi Foto do maachen. Si solle sech 
ofstëmmen. 
Domat ass dann haut d‘Sëtzung...  
d‘Eenzelfoto, d‘Gruppefoto gëtt hei 
gemaach. Domat ass dann dës Sëtzung 
ofgeschloss an ech géing Iech e gudden 
Aperitif an en nach besseren Appetit 
wënschen.



2. Information au public des 
décisions de personnel.

A) Renonciation au titre de secré-
taire adjoint.

Renonciation, sur sa demande et avec 
effet au 1er janvier 2012, au titre de secré-
taire adjoint conféré par décision du 
conseil communal du 6 mai 2011 à Mon-
sieur Marc Limpach, occupé au secréta-
riat communal depuis le 1er décembre 
1985.
Monsieur Marc Limpach occupera à par-
tir du 1er janvier 2012 le poste de chef de 
service du service des archives, service 
nouvellement créé au sein du secrétariat 
communal.

B) Application de l’article 90 de la 
loi communale modifiée du 13 
décembre 1988 qui stipule entre 
autres qu’en cas d’empêchement de 
longue durée du secrétaire commu-
nal ou de vacance de son poste, un 
remplaçant est désigné par le 
conseil communal, sous l’approba-
tion du ministre de l’Intérieur.

Monsieur Jean-Paul Espen est à charger 
du remplacement à longue durée du 
secrétaire communal.

C) Nomination au poste d’architecte 
directeur.

Nomination de Monsieur Monsieur Luc 
Everling, architecte directeur adjoint (gra-
de 16) depuis le 1er août 2008 au poste 
d’architecte-directeur (grade 17) devenu 
vacant le 1er novembre 2011, date de la 
mise à la retraite de l’ancien titulaire.

D) Nomination aux fonctions de 
délégué à la sécurité.

Carrière de l’ingénieur technicien 
(délégué à la sécurité).

Nomination d’un ingénieur technicien de 
la Ville. Le nouveau titulaire occupera la 
fonction du «Délégué à la Sécurité» pré-
vu par la loi du 19 mars 1988 concernant 
la sécurité dans les administrations et ser-
vices de l’Etat, dans les établissements 
publics et dans les écoles.
Un seul candidat remplit toutes les condi-
tions requises par l’avis de publication, et 
notamment Monsieur Laux Marc.

3. Correspondance

Lydia Mutsch (LSAP) informe le 
Conseil Communal que la Ville se solida-
rise avec les grévistes de la sidérurgie et 
avec leur grève d’avertissement et que le 
personnel a le droit de participer à cette 
grève.

Zénon Bernard (KPL) propose que le 
Conseil Communal exprime officielle-
ment sa solidarité avec cette action.

Lydia Mutsch (LSAP) est d’accord avec 
cette idée.
(Vote)

Lydia Mutsch (LSAP) prononce ensuite 
un discours commémoratif à la mémoire 
de M. Paul Helbach, ancien conseiller et 
échevin de la Ville d’Esch. Ce discours est 
suivi d’une minute de silence.

4. Syndicats communaux  
et commissions consultatives: 
nominations; décision

Lydia Mutsch (LSAP) présente les 
changements aux syndicats et commis-
sions.
(Vote)

Marc Baum (Déi Lénk) présente une 
motion qui, en vue d’une plus grande 
transparence et d’une valorisation du tra-
vail dans les commissions, demande que 
les rapports des commissions consulta-
tives soient rendus publics.

Lydia Mutsch (LSAP) pense qu’il serait 
opportun d’instaurer d’abord un groupe 
ad hoc afin d’analyser les démarches pro-
posées et de présenter les conclusions de 
ce groupe de travail au Conseil Com-
munal. Elle propose d’inclure cette pro-
position dans le texte de la motion. 

Daniel Codello (LSAP) soutient cette 
proposition.

Marc Baum (Déi Lénk) est d’accord de 
changer le texte de la façon proposée.
(Vote)

5. Office social de la Ville 
d’Esch-sur-Alzette:
a) Comptes de gestion des 

exercices 2008, 2009 + 2010; 
décision

b) Allocation de vie chère 2011; 
décision

c) Budget rectifié 2010 + 
budget 2011; décision

Vera Spautz (LSAP) présente les 
comptes de gestion des exercices 2008 
(dépenses: 3.928.765,37 €, recettes: 
1.785.679,40 € = mali de 2.143.086,33 
€), 2009 ((dépenses: 4.132.250,66 €, 
recettes: 4.195.454,61 € = boni de 
63.203,95 €) et 2010 (dépenses: 
2.051.792,84 €, recettes: 3.077.885,36 
€ = boni de 1.026.092,52 €) de l’Office 
Social.
(Vote)

Vera Spautz (LSAP) explique qu’à Esch 
2.211 personnes reçoivent une allocation 
de vie chère, c.-à-d. 16,34% de la popu-
lation. 9,27% reçoivent le RMG. La com-
mune a décidé d’augmenter l’allocation 
de vie chère de 50 € par enfant.
(Vote)

Concernant le budget 2011, Vera 
Spautz (LSAP) explique qu’il s’agit d’es-
timations faites ensemble avec le ministè-
re et non pas d’un budget définitif. Elle 
craint que les chiffres vont augmenter. Au 
21 novembre l’Office Social a eu une 
croissance de clients de 9,12%.
Elle présente ensuite les chiffres clés du 
budget rectifié 2010 (recettes et dépenses 
de 5.330.981,26 €) et du budget estima-
tif 2011 (recettes et dépenses de 
3.392.000,00 €).
(Vote)

6. Inventaire supplémentaire 
des monuments nationaux: 
inscription de divers immeubles 
des sites «Crassier des Terres 
Rouges» et «Lentille des Terres 
Rouges»; avis

Jean Huss (Déi Gréng) explique que le 
collège échevinal veut proposer au Minis-
tère de classer l’ancien magasin et entre-
pôt ainsi que la halle des turbines de la 
Lentille Terres Rouges dans l’inventaire 
supplémentaire des sites et monuments 
nationaux. Il veut en outre donner un 
avis négatif pour les bâtiments au Cras-
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sier Terres Rouges puisque ceux-ci font 
obstacle à une urbanisation vers la Fran-
ce.

André Zwally (CSV) manifeste le sou-
tien de son parti pour cet avis.

Zénon Bernard (KPL) se rallie à l’avis 
concernant la Lentille Terres Rouges. Il 
pense cependant qu’on devrait suivre la 
recommandation du Ministère et classer 
également le crassier.

Marc Baum (Déi Lénk) se rallie à l’avis 
concernant la Lentille. Il pense en outre 
que cette classification pourra servir de 
garde-fou contre d’éventuels plans du 
propriétaire. Il se rallie également à l’avis 
concernant le crassier.

Paul Weidig (LSAP) met en garde 
contre le fait que cette classification peut 
aussi apporter des problèmes si on veut 
construire quelque chose sur ces sites, 
comme cela a déjà été le cas dans des 
communes voisines. Il rappelle à cet 
égard le projet d’un terrain de foot sur la 
Lentille.
M. Weidig souligne cependant que les 
ateliers mécaniques sur le crassier devront 
impérativement être détruits. Ce terrain 
devra être utilisé pour une extension de 
notre centre-ville vers la France. On devra 
forcer l’Arbed à déblayer le crassier et à 
détruire la centrale thermique sinon cela 
va nous coûter un jour les yeux de la tête 
et on aura le même problème que main-
tenant avec Barbourg.

Marco Goetz (CSV) rappelle que dans 
le temps on voulait détruire le conserva-
toire pour y installer une station-service. 
Aujourd’hui nous sommes contents que 
le conservatoire n’ait pas été détruit. Il 
pense donc qu’on ferait mieux de classer 
tous les bâtiments proposés par le Minis-
tère.

Daniel Codello (LSAP) se rallie à l’avis 
du collège échevinal. Il explique à M. 
Bernard que si on veut faire une politique 
transfrontalière sérieuse, qui a toujours 
été soutenue par tous les partis du 
Conseil Communal, on devra déblayer le 
crassier.

Jean Huss (Déi Gréng) se réjouit de 
l’unanimité concernant la Lentille Terres 
Rouges.
Concernant le crassier, il est évident qu’il 
y a des bâtiments qui mériteraient d’être 
conservés mais ces bâtiments bloquent 
l’ouverture vers la France mais aussi des 
projets comme le plan d’eau et l’Eco-
Cité.

Lydia Mutsch (LSAP) explique que le 
16 septembre 2011, après qu’un groupe 
de gens avait manifesté son intérêt 
d’aménager et d’utiliser la centrale ther-
mique, le collège échevinal a eu une 
entrevue avec ArcelorMittal qui a souli-
gné que le prix de vente de cette 
centrale,  qui est massivement contami-
née par l’amiante, serait de 3,5 mio €. 
Mme Mutsch est d’avis que personne n’a 
les moyens de payer ce prix.
Elle explique en outre que le collège 
échevinal a proposé au CHEM entre autre 
le crassier comme futur site du nouveau 
«Südspidol» (hôpital de la région du 
Sud). Il a proposé aussi d’autres sites 
dont le propriétaire est presque toujours 
également Arcelor. Le collège va mainte-
nant créer un groupe de travail ensemble 
avec Arcelor pour examiner tous les sites 
aptes à accueillir cet hôpital régional, 
national et transfrontalier. Mme Mutsch 
est cependant d’avis qu’il devra être 
implanté à Esch et que le crassier serait 
un site idéal.

Martin Kox (Déi Gréng) pense qu’il 
est important de discuter de ce projet 
avec les responsables français pour que 
ceux-ci ne construisent pas, comme pré-
vu, un hôpital à Metz tandis que nous 
construisons notre «Südspidol».

Marc Baum (Déi Lénk) explique qu’il 
était en train d’écrire une requête pour 
demander de prendre ce point sur l’ordre 
du jour d’une prochaine séance. Il n’est 
d’ailleurs pas d’accord avec le fait que lui, 
comme conseiller, a dû recevoir ces infor-
mations de la presse. Lors de cette 
séance, on devra en outre débattre de 
l’avenir du CHEM.

Lydia Mutsch (LSAP) souligne que 
pour le moment il n’y aucun plan pour 
un nouvel hôpital. Pour le moment, il n’y 
a que des discussions au sein du CHEM 
d’aller dans la direction d’un Südspidol et 
de toute façon, puisqu’il s’agit d’un pro-
jet d’envergure nationale, les décisions 
seront prises au Conseil de Gouver-
nement. Mme Mutsch explique que son 
intervention n’avait pour but que de pré-
senter le crassier comme site possible du 
Südspidol.
(Vote)

Zénon Bernard (KPL) motive son 
ab stention par le fait qu’il ne se rallie qu’à 
l’avis concernant la Lentille mais non pas 
à celui concernant le crassier. 
Il prie en outre M. Codello d’arrêter de 
grimacer quand les autres conseillers 
parlent.

7. Aides pour la rénovation  
de façades d’immeubles au 
centre-ville d’Esch-sur-Alzette; 
décision

Jean Huss (Déi Gréng) rappelle que le 
Conseil Communal avait décidé d’accor-
der un subside aux gens qui ont rénové 
leurs façades au centre-ville si cette réno-
vation contribue à l’embellissement de la 
ville. Il présente ensuite les demandes 
prises en compte pour ce subside.

Annette Hildgen (CSV) aimerait savoir 
s’il est correct que cette action ne sera 
pas poursuivie.

Martin Kox (Déi Gréng) demande si 
l’isolation thermique et le problème éner-
gétique font parties des critères pour ce 
subside.

Jean Huss (Déi Gréng) n’a aucune 
indication que l’action ne sera pas pour-
suivie.
Il pense que l’idée de M. Kox est intéres-
sante et devra être analysée.
(Vote)

8. Transactions immobilières; 
décision

Henri Hinterscheid (LSAP) présente 
les transactions immobilières.
(Vote)

9. Modification du règlement 
communal concernant l’octroi 
d’une subvention pour 
l’acquisition d’appareils 
ménagers (A++ et A+++); 
décision

Jean Huss (Déi Gréng) explique que 
suite aux énormes progrès réalisés par les 
fabricants concernant la consommation 
d’énergie de leurs réfrigérateurs, congé-
lateurs, appareils combinés, machines à 
laver et lave-vaisselles, la commune ne va 
plus subventionner les appareils de classe 
A et A+, mais seulement les classes A++ 
(40 €) et A+++ (70 €). 
(Vote)
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10. Convention de 
remboursements dans le cadre 
de l’établissement d’un cadastre 
des biotopes; décision

Jean Huss (Déi Gréng) explique que le 
ministère a établi un cadastre des bioto-
pes de chaque commune et que chaque 
commune doit participer à 50% aux 
coûts de ces travaux pour pouvoir consul-
ter ce cadastre. Pour Esch, cette partici-
pation s’élève à environ 6.000.- €.

Annette Hildgen (CSV) demande que 
les conseillers reçoivent une liste des bio-
topes à Esch.

Jean Huss (Déi Gréng) répond que 
cela ne sera possible que si le Conseil 
Communal vote en faveur de ce point.
(Vote)

11. Conventions entre la Ville et 
les moniteurs dans le cadre des 
activités sportives «Intégration 
par le sport»; décision

Henri Hinterscheid (LSAP), suite à 
l’énorme succès de l’initiative «Intégra-
tion par le sport», propose d’accepter 
maintenant les conventions avec les 
monitrices et moniteurs de cette initiati-
ve. Le programme va être étendu aux 
populations nord-africaines, surtout du 
Maghreb, et des Balkans. 

André Zwally (CSV) rappelle sa 
demande de recevoir une liste de toutes 
les conventions dans ce domaine.

Martin Kox (Déi Gréng) souligne l’im-
portance de ce projet pour l’intégration.

Daniel Codello (LSAP) se rallie à la 
demande de M. Zwally.
Il rappelle que ce projet fait partie du 
Pacte d’Intégration et qu’il est subven-
tionné à 50% par le Ministère. Il souligne 
ensuite le bon travail du groupe de travail 
«Pacte d’Intégration» de la commune et 
propose de présenter les projets de ce 
groupe lors de la séance de janvier.

Henri Hinterscheid (LSAP) assure qu’il 
va demander une liste des conventions 
au service compétent.
(Vote)

12. Avenant à la convention 
avec l’asbl «4Motion»; décision

Vera Spautz (LSAP) explique que la 
convention a dû être modifiée puisque 

les locaux mises à disposition de l’asbl 
n’ont pas été prêts à temps.
(Vote)

14. Autorisation d’ester en 
justice (PAP Cactus Lallange); 
décision

Henri Hinterscheid (LSAP) donne un 
court historique de ce projet. Le Conseil 
Communal avait voté une modification 
ponctuelle du PAG Op der Haart suite 
auquel il y a eu des réclamations. Le col-
lège échevinal a alors donné un mandat 
à M. Hinterscheid pour faire l’audition 
des réclamants. Le 11 juin 2010, le 
Conseil Communal a approuvé les modi-
fications partielles. Le ministre a approu-
vé ces modifications au 23 août 2010 et 
le 18 mars 2011 la commune a reçu son 
permis de construire. Il y a eu deux 
recours contre cette décision, un le 17 
novembre qui a été rejeté et un le 21 
décembre qui a été approuvé avec l’ar-
gument que l’audition des réclamants 
aurait due être faite par une majorité des 
membres du collège échevinal. Le collège 
échevinal est d’avis que cela constitue 
une rupture avec une pratique bien éta-
blie au Luxembourg qui va poser les 
grandes communes avec un grand 
nombre d’échevins devant de graves pro-
blèmes. Dans le recours on a aussi criti-
qué qu’il n’y a pas eu de rapport par écrit 
de cette audition. M. Hinterscheid expli-
que que le rapport a été fait oralement 
au Conseil Communal et le conseil a 
approuvé ce rapport. 
Le collège échevinal propose maintenant 
d’aller en appel pour obtenir des préci-
sions, non seulement concernant le pro-
jet «Cactus» mais aussi quant à la procé-
dure à respecter pour tous les autres pro-
jets et même concernant le principe de 
fonctionnement d’un collège échevinal.
(Vote)

13. Convention avec «myenergy 
Luxembourg»; décision

Jean Huss (Déi Gréng) explique que 
myenergy offre une consultation gratuite 
en matière d’énergie qui permettra aux 
gens de faire des économies d’énergie. 
Les thèmes couverts par myenergy sont 
les économies d’énergie au quotidien, la 
rénovation énergétique, l’énergie solaire, 
le chauffage au bois, la pompe à chaleur, 
le soutien financier, le passeport énergé-
tique, etc. La Commune assume ensuite 
les coûts de ces consultations.
La convention est renouvelée chaque 
année. M. Huss propose de faire un bilan 

après un certain laps de temps pour pou-
voir déterminer si cette offre a porté ses 
fruits.

Marc Baum (Déi Lénk) loue cette ini-
tiative mais pense qu’il manque l’élément 
de la «pauvreté énergétique», c.-à-d. une 
consultation pour les gens qui ne sont 
pas propriétaires et qui sont donc dépen-
dants de la bonne volonté du propriétaire 
pour pouvoir sortir du «piège énergé-
tique».

Martin Kox (Déi Gréng) aimerait 
savoir si ce projet est subsidié par l’Etat.

Jean Huss (Déi Gréng) répond à M. 
Kox qu’il doit se renseigner avant de pou-
voir répondre à cette question.
Il se rallie à la proposition de M. Baum.
M. Huss a oublié d’expliquer que 
my energy a besoin de bureaux modernes 
et que le collège échevinal est en train 
d’examiner si on pourrait offrir des 
bureaux à l’Hôtel de Ville.
(Vote)

15. Questions de personnel; 
décision

Jean Huss (Déi Gréng) explique que 
M. Limpach a renoncé à son poste de 
secrétaire adjoint et brigue pour le poste 
de chef de service du nouveau service 
des archives. M. Huss espère que la créa-
tion de ce nouveau service permettra de 
traiter les archives historiques de la Ville 
d’une façon plus digne et sérieuse.

Annette Hildgen (CSV) aimerait savoir 
s’il y a de la place pour installer les archi-
ves.

Marc Baum (Déi Lénk) rappelle sa 
demande de recevoir un organigramme 
des services de la Commune.

Jean Huss (Déi Gréng) explique à Mme 
Hildgen que de nos jours le stockage des 
archives se fait sous forme digitale. On 
n’a donc plus besoin de grandes salles de 
stockage.

Lydia Mutsch (LSAP) pense qu’il faut 
d’abord regrouper tous les développe-
ments récents en matière du personnel et 
ensuite établir un organigramme.
(Vote)

16. Relevé et rôle supplétif de 
l’impôt foncier pour les 
exercices 2007 à 2010; décision
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17. Relevé et rôle supplétif de 
l’impôt foncier pour l’exercice 
2011; décision

Lydia Mutsch (LSAP) propose d’accep-
ter le relevé et rôle supplétif de l’impôt 
foncier pour les exercices 2007 à 2010, 
c.-à-d. 229.132,70.- € et le relevé et rôle 
supplétif de l’impôt foncier pour l’exerci-
ce 2011, c.-à-d. 2.017.017,80.- €.
(Vote)

18. Titre de recettes; décision

Lydia Mutsch (LSAP) propose d’accep-
ter le sponsoring du Sport-, Spill- a 
Spaass fest par la Caisse d’Epargne.
(Vote)

19. Subsides extraordinaires; 
décision

Lydia Mutsch (LSAP) présente la liste 
des subsides extraordinaires.
(Vote)

20. Subside au Syndicat 
d’Initiative et de Tourisme  
de la ville pour l’exercice 2011; 
décision

Lydia Mutsch (LSAP) présente un sub-
side de 30.000.- € pour le Syndicat d’Ini-
tiative.
(Vote)

21. Plan de gestion des forêts 
pour l’exercice 2012; décision
Jean Tonnar (LSAP) présente le plan de 
gestion des forêts avec des dépenses de 
208.040.- € et des recettes de 78.500.- 
€. Il souligne que ces travaux créent des 
emplois et sont bénéfiques pour nos 
forêts.
(Vote)

22. Règlements de la circulation 
routière; confirmation  
et décision

Henri Hinterscheid (LSAP) présente 
les règlements de la circulation.
(Vote)
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Die Polizei informiert:
Verkehrssicherheit in der Fastnachtszeit

In dieser Zeit des Feierns –  wozu  jeder-
mann das Recht hat und das die Polizei 
auch nicht untersagen will –  sollte sich 
jedoch  jeder Verkehrsteilnehmer  einige 
Ratschläge zu Herzen nehmen.
Diese präventiven Ratschläge sollen dazu 
dienen, Ihre Feierlaune in dieser Jahreszeit  
nicht durch einen Verkehrsunfall und seine 
etwaigen Folgen, oder durch einen Führer-
scheinentzug zu trüben.
• Während der Fastnachtszeit sind auf den 

Straßen nach Einbruch der Dunkelheit 
mehr Leute als gewöhnlich unterwegs. 
Es treten vermehrt Alkoholmissbrauch 
und  Müdigkeit auf. Übertriebene Feier-
laune vermindert  die angeborene Vor-
sicht und steigert die Unachtsamkeit.

• Vermeiden Sie als Fahrer, Alkohol zu trin-
ken.  Bestimmen sie bereits zu Beginn 
des Abends den Fahrer  für den Rück-
weg. Für diese Person sollte der Alkohol-
konsum tabu sein.

• Halten Sie Ihre Geschwindigkeit im 
Auge.  Überhöhte Geschwindigkeit ist 
eine der Hauptursachen für tödliche Ver-
kehrsunfälle.

• Passen sie ihre Fahrweise den Wetterbe-
dingungen an.  Zu dieser Jahreszeit herr-
schen häufig Nebel oder Glatteis.

• Steigen sie nicht hinters Steuer, wenn sie 
übermüdet sind.

• Fahren sie konzentriert, bleiben sie acht-
sam.  Mäßigen Sie die Lautstärke der Hi-
Fi Anlage Ihres Autos, damit Sie für  die 
verschiedensten Verkehrssituationen auf-
merksam bleiben.

• Bleiben Sie ruhig und fahren Sie nicht 
aggressiv, sondern defensiv.  Überholen 
Sie niemals im Zweifelsfall.  In manchen 
Situationen ist es besser, auf seine Vor-
fahrt zu verzichten, als sich in eine 
gefährliche Situation zu begeben.

• Darüber hinaus können Sie auch auf 
alternative Transportmöglichkeiten zu -
rück greifen.  An etlichen Abenden passt 
der öffentliche Transport seine Fahrpläne 
an. Sie können sich im Vorfeld einen 
Platz in einem der vielen Night Rider-
Busse reservieren,  oder sich ein Taxi 
bestellen. 

Während der Fastnachtszeit 2012 wird die 
Polizei sowohl präventive als auch repres-
sive Aktionen in Sachen Verkehrssicherheit 
durchführen, um Verkehrsunfällen vorzu-
beugen.



www.esch.lu

LE TEST TUBERCULINIQUE
Le test cutané tuberculinique est utilisé dans 
le dépistage et la prévention de la Tubercu-
lose.

Il se fait en 2 temps distincts:

1) la réalisation d’une injection intradermi-
que de 0.1 ml de tuberculine au niveau 
d’un avant-bras

2) l’évaluation de la réaction à la tuberculi-
ne qui consiste à mesurer l’éventuelle indu-
ration (boule) produite par l’injection. Cette 
mesure doit être pratiquée entre le 3e et le 
5e jour suivant l’application.

Au verso nous vous indiquons les adresses 
des Centres médico-sociaux où les tests 
sont pratiqués.

Lors de votre visite au Centre médico-social 
vous voudrez bien vous munir de votre car-
te de légitimation de la sécurité sociale, de 
votre carte de vaccination et de votre car-
net radiologique.

Lors de l’application du test dans un de ces 
centres vous serez informés des modalités 
de la lecture du résultat.

Une réaction négative signifie que votre 
organisme n’a pas produit d’anticorps et 
que vous n’êtes probablement jamais entré 
en contact avec le bacille de la tuberculose.  
Une réaction positive ne signifie pas que 
vous êtes atteints de la maladie tuberculose, 
mais que votre organisme a produit des 
anticorps soit par contact avec le bacille, 
soit par vaccination (B.C.G).

Un examen RX de sécurité est indiqué si le 
test est positif.

TESTS TUBERCULINIQUES / TUBERKULINTESTS / TUBERCULIN SENSITIVITY TEST

Centre Médico-Social de Luxembourg
2, rue G. C. Marshall, Tél.: 48 83 33-1, Fax: 48 83 37

Lundi / Montag / Monday 8:30 – 11:00 & 14:00 - 16:00 heures / Uhr
Mardi / Dienstag / Tuesday 8:30 – 11:00 & 14:00 - 16:30 heures / Uhr
Mercredi / Mittwoch / Wednesday 8:30 – 11:00 & 14:00 - 16:30 heures / Uhr
Jeudi / Donnerstag / Thursday 8:30 – 11:00 & 14:00 - 16:30 heures / Uhr
Vendredi / Freitag / Friday 8:30 – 11:00 & 14:00 - 16:00 heures / Uhr

Centre Médico-Social d’Esch/Alzette
61, av. de la Gare, Tél.: 54 46 46-1, Fax: 54 44 31

Mardi / Dienstag / Tuesday 14:00 - 16:00 heures / Uhr
Jeudi / Donnerstag / Thursday 10:00 - 11:30 heures / Uhr
Vendredi / Freitag / Friday 14:00 - 16:00 heures / Uhr

Centre Médico-Social d’Ettelbruck
2A, avenue Lucien Salentiny, Tél.: 81 92 92-1, Fax: 81 77 88 

Lundi / Montag / Monday 14:00 - 16:00 heures / Uhr
Jeudi / Donnerstag / Thursday 14:00 - 16:30 heures / Uhr

en application depuis le 1er janvier 2012



DER TUBERKULINTEST
Die Intrakutanprobe mittels Tuberkulin 
dient der Feststellung und der Vorbeugung 
der Tuberkulose.

Sie erfolgt in 2 Etappen:

1) Die Injektion von Tuberkulin in die Haut 
des Vorderarmes

2) Das Ablesen der Reaktion nach 3 bis 5 
Tagen

Hier finden Sie die Adressen der „Centres 
médico-sociaux“, die mit der Ausführung 
der Proben beauftragt sind.

Wir bitten Sie Ihre Legitimationskarte der 
Krankenkasse sowie Ihren Impfpass und 
Ihren Röntgenpass mitzubringen.

Während der Ausführung der Tuberku-
linprobe wird man Ihnen die Zeiten und 
Orte zur Ablesung des Resultats mitteilen.

Eine negative Reaktion zeigt, dass Ihr Orga-
nismus keine Antikörper erzeugt hat und 
dass Sie wahrscheinlich noch nicht mit dem 
Erreger der Tuberkulose in Kontakt waren.

Eine positive Reaktion bedeutet nicht, dass 
Sie an Tuberkulose erkrankt sind, sondern 

dass in Ihrem Körper Antikörper vorhanden 
sind, entweder durch früheren Kontakt mit 
dem Erreger, oder durch Impfung.

Eine Röntgenaufnahme ist sicherheitshalber 
angezeigt, falls der Kutantest positiv ist.

' 8002 98 98

EXAMENS RADIOLOGIQUES / RÖNTGENAUFNAHMEN / X-RAYS

Centre Médico-Social de Luxembourg
2, rue G. C. Marshall, Tél.: 48 83 33-1, Fax: 48 83 37

Lundi / Montag / Monday 8:30 – 11:00 & 14:00 - 16:00 heures / Uhr
Mardi / Dienstag / Tuesday 8:30 – 11:00 & 14:00 - 16:30 heures / Uhr
Mercredi / Mittwoch / Wednesday 8:30 – 11:00 & 14:00 - 16:30 heures / Uhr
Jeudi / Donnerstag / Thursday 14:00 - 16:30 heures / Uhr 
Vendredi / Freitag / Friday 14:00 - 16:00 heures / Uhr 

Centre Médico-Social d’Esch/Alzette
61, av. de la Gare, Tél.: 54 46 46-1, Fax: 54 44 31

Mardi / Dienstag / Tuesday 14:00 - 16:00 heures / Uhr
Jeudi / Donnerstag / Thursday 10:00 - 11:30 heures / Uhr
Vendredi / Freitag / Friday 14:00 - 16:00 heures / Uhr

Centre Médico-Social d’Ettelbruck
2A, avenue Lucien Salentiny, Tél.: 81 92 92-1, Fax: 81 77 88 

Lundi / Montag / Monday 14:00 - 16:00 heures / Uhr
Jeudi / Donnerstag / Thursday 14:00 - 16:30 heures / Uhr

en application depuis le 1er janvier 2012



Théâtre 

THEATRE
 JE 01 MAR 12 20:00
 VE 02 MAR 12 20:00
 SA 03 MAR 12 20:00
 DI 04 MAR 12 20:00

Text / Dramaturgie / Regie : 
Claude Mangen

Choreographie : 
Bernard Baumgarten 

Spezial-E� ekte / Illusionen : 
David Goldrake

 Bühne : 
Do Demuth

Kostüme : 
Katharina Polheim

Makeup :
Joël Seiller

Film / Video : 
Jean-Paul Frenay

Musik / Bande Sonore : 
Michel Zeches

Assistenz : 
Marc Rettel

Mit : 
David Goldrake, Yannick Géraud, 
Sylvia Camarda, Luc-Emmanuel 

Betton, Fred Frenay, Samuel Meystre

Der Roman „Dracula“ schöpft nicht nur aus 
der in ganz Europa und besonders in Serbien 
verbreiteten Überlieferung von „Untoten“, die 
aus dem Grab aufstehen, ihren Opfern nächt-
licherweise durch einen Biss in die Kehle das 
Blut aussaugen und sie so dazu verdammen, 
nach ihrem Tod ebenfalls Vampire zu werden, 
sondern verbindet diese Tradition mit den sa-
genhaften, ebenfalls vor allem auf dem Balkan 
verbreiteten Berichten über den historischen 
verbürgten Vojevoden Vlad, genannt „Tepez“ 
(Der Pfähler), der in der ungarischen Über-
lieferung „Dracole“ heisst. In „Dracula“ fasst 
der englische Autor Bram Stoker die verschie-
densten Dichtungsmotive, abergläubischen 
Überlieferungen, Details aus der niederen 
Mythologie und aus historischen Legenden 
zu einem Schauerroman zusammen, der so 
populär wurde, dass man den Namen des Pro-
tagonisten weithin mit dem Wort „Vampir“ 
gleichsetzt, und der den Beginn einer wahren 
Flut von „Dracula-Romanen“ markiert. 

Die szenische Bearbeitung verbindet Textele-
mente, Tanz, Musik, Video-Projektionen und 
selbstverständlich Magie und Illusion um die 
Aussagen des Stoff es in einer sehr zeitgenös-
sischen Art zu inszenieren. Claude Mangens 
Textcollage respektiert die literarische Form 
aus Reise-, Liebes-, Abenteuerroman und 
Schauergeschichte. Bernard Baumgarten 
entwickelt sein Tanz- und Bewegungsmaterial 
weniger konzeptuell als emotional. Die cho-
reographische Sprache des Stückes wird sich 
durch die Umsetzung und Abstraktion der 
Situationen ergeben. Abstraktion - aber ohne 
den poetischen, emotionalen und literarischen 
Ansatz zum Th ema zu verlieren. In dieser 
Escher Interpretation von Bram Stoker’s „Dra-
cula“ wird der bekannte Magier und Illusionist 
David Goldrake in der Titelrolle, sein trick-
technisches Wissen einsetzen um die überna-
türlichen Eigenschaften und Fähigkeiten der 
Vampire auf der Bühne darzustellen.

Dracula
Bram Stoker, szenische Bearbeitung

Produktion : Theater Esch

www.esch.lu



In der Escher Interpretation von Bram Stocker’s „Dracula“ übernimmt Magier David Goldrake die Hauptrolle.



www.esch.lu

© Ricardo Vaz Palma

«J’aime le mot dit !» fait l’unanimité tant du côté de la critique que du public.



Théâtre 

THEATRE
 VE 09 MAR 12 20:00
 SA 10 MAR 12 20:00

Mise en scène :
Charles Muller
Costumes :

Irina Fedotova
Assistance :

Nathalie Ronvaux

Reprise du dernier spectacle de Claude Frisoni 
« J’aime le mot dit » au théâtre d’Esch-sur-Al-
zette .  Un spectacle qui a fait l’unanimité tant 
du côté de la critique que du public lors de la 
première le 14 mai 2011.  

On y retrouve en eff et « la verve des anciens 
one-man shows, les redoutables piques de 
l’auteur. Le tout passé au crible d’un verbe 
incisif … et traversé d’envolées poétiques » 
écrit la critique de l’hebdomadaire Le Jeudi 
tandis que son confrère du Luxemburger 
Wort insiste sur « la verve truculente et inven-
tive de ce spectacle de mots peignant les maux 
d’une parole qu’on pervertit, dont on abuse et 
ce à travers une galerie de personnages hauts 
en couleur qui se servent de cet outil dans leur 
quotidien ».

Depuis 1988 et « le meilleur des rouquins a 
jeté son père dans le puits », Claude Frisoni 
alterne one man show, pièces comiques et 
revues de presse, par goût de la saillie et de 
l’aphorisme et par passion de la langue fran-
çaise. 

Mais cette fois, en compagnie de son compère 
et ami directeur du théâtre d’Esch-sur-Alzette, 
Charles Muller, qui l’a magistralement mis en 
scène, off rant au spectacle « une belle drama-
turgie, rythmes et subtils enchainements » (Le 
Jeudi), c’est une soirée inédite, un vrai et beau 
moment de théâtre qui est off ert.  

À ne pas rater.

J’aime le mot dit !
Claude Frisoni

Production : Théâtre d’Esch



www.esch.lu

Théâtre 

Im Sanatorium der „Irrenärztin“ Mathilde 
von Zahnd werden drei Krankenschwestern 
ermordet. Das ruft Kriminalinspektor Voss 
auf den Plan, der diese Morde aufklären soll. 
Doch bald schon wird klar, alles ist relativ und 
nichts ist, was scheint. Patienten, die sich für 
die Physiker Einstein und Newton halten, aber 
ein Geheimnis verbergen, sowie eine nur um 
das Wohl ihrer Patienten besorgte Psychiate-
rin erschweren die Ermittlungen des Inspek-
tors und treiben ihn fast selbst an den Rand 
des Wahnsinns…

Friedrich Dürrenmatts schwarze Komödie 
DIE PHYSIKER, 1962 uraufgeführt, ist ein 
perfekt konstruierter Klassiker des moder-
nen Dramas, der sich u. a. mit der Frage 
beschäftigt, inwieweit die Menschheit mit 
dem Wissen und den daraus entstehenden 
Möglichkeiten verantwortlich umgehen kann. 
Angesichts einer globalisierten Welt mit ihrer 
fast schon unübersichtlichen Flut von immer 
neuen Erkenntnissen und Th eorien und den 
daraus resultierenden, noch nicht absehbaren 
Folgen wird deutlich, dass die Beantwortung 
dieser Frage eine neue Herausforderung an 
unsere Gesellschaft stellt, der sie nicht mehr 
ausweichen kann.

THEATRE
 MA 13 MAR 12 20:00
 ME 14 MAR 12 20:00

Inszenierung :
Alexander May

Bühnenbild :
Susanne Weibler

Kostüme :
Carola Vollath

Dramaturgie :
Sylvia Martin

Die Physiker
Friedrich Dürrenmatt, Komödie

Produktion : Stadttheater Trier



Drei Morde müssen in einem Sanatorium aufgeklärt werden, was nicht einfach ist,  
wenn sich die Patienten für Einstein oder Newton halten.



Tél:  54 73 83 - 455   /   Fax:  54 29 26

Tél:  54 73 83 - 600 (lu-ve: 8h00-19h00 / samedi: 9h30-12h00)

info@eschspeed.lu

www.eschspeed.lu / www.esch.lu

Ville d’Esch-sur-Alzette
Service eschspeed
B.P. 145

L-4002 Esch-sur-Alzette

LES ABONNEMENTS

20 Mbit/s down 

384 kbit/s up 

Volume illimité

26 €/mois

30 Mbit/s down 

512 kbit/s up 

Volume illimité

36 €/mois

50 Mbit/s down 

2048 kbit/s up 

Volume illimité

46 €/mois

eschspeed
Lite

eschspeed
1

eschspeed
2

eschspeed
3

10 Mbit/s down 

256 kbit/s up 

Volume illimité

20 €/mois

DOWN 

UP

VOLUME

PRIX

PHONE
(OPTIONNEL)

CABLEPHONE 1 : 
+ 4 €/mois

ou

CABLEPHONE 1 FLAT :
 + 8 €/mois

Avec CABLE PHONE 1, branchez votre téléphone au modem EPC3925 et téléphonez aux tarifs avantageux. Tous les tarifs sur www.internet.lu .
ECONOMISEZ LES FRAIS D’ABONNEMENT P&T !
Pour les entreprises et les professionnels qui ont besoin d’un accès plus avancé, la Ville d’Esch-sur-Alzette propose deux produits professionnels qui couvrent 
les besoins professionnels. N’hésitez pas à nous contacter (54 73 83 455) ou de consulter le site www.eschspeed.lu.
* Les abonnements eschspeed 2, eschspeed 3 et eschspeed Power fonctionnent uniquement avec les modems EPC3825 ou EPC3925.

eschspeed
Internet et Téléphonie par le câble de télévision

Ville d’Esch-sur-Alzette
Service eschspeed

B.P. 145
L-4002 Esch-sur-Alzette

Fax: 54 29 26

Le service d’accès Internet à haut débit par le câble de télévision de la Ville d’Esch-sur-Alzette
Il suffit d’être abonné au réseau de télédistribution de la Ville d’Esch-sur-Alzette et de disposer d’une prise de télédistribution spéciale qui vous sera fournie 
lors de la mise en service.

MODEM 
CABLE

SA EPC2100

CISCO EPC3825

CISCO EPC3925 

WIRELESS

OUI

OUI

CABLE PHONE

OUI

PORT 
USB

PRIX

OUI

OUI

OUI

 34,99 €

 100,00 €

 115,00 €

PORTS 
ETHERNET

1

4

4

 MODEM ET INSTALLATION 

SA EPC2100

CISCO EPC3825 CISCO EPC3925

Installation par une équipe spécialisée : 75 € ttc (prises, câbles, configuration modem et mise en service)
Remise de 50 € sur le modèle EPC3925 avec souscription d’un service CABLE PHONE

facturation à un prix fixe mensuel

connexion permanente et illimitée

boîte e-mail avec 3 adresses @esch.lu

pas de durée minimale du contrat de fourniture

plus besoin de ligne téléphonique

assistance technique en ligne ou par téléphone

LES AVANTAGES

Pour pouvoir utiliser le service eschspeed, il faut un modem-câble préconfiguré par la Ville d’Esch-sur-Alzette. 3 modèles sont proposés au prix 
coûtant (voir www.eschspeed.lu ou renseignez-vous auprès du “Biergeramt”). La Ville d’Esch-sur-Alzette se réserve le droit de modifier le type de 
modem si la technologie l’expecte. Les fonctionnalités des modems sont consultables à partir du site www.eschspeed.lu / www.esch.lu

Tél:

Helpline:

E-mail:

Site:

Adresse:

CONTACT

100 Mbit/s down 

5120 kbit/s up 

Volume illimité

66 €/mois

eschspeed
Power

CABLEPHONE 1 : 
+ 4 €/mois

ou

CABLEPHONE 1 FLAT :
 + 8 €/mois

CABLEPHONE 1 : 
+ 4 €/mois

ou

CABLEPHONE 1 FLAT :
 + 8 €/mois

CABLEPHONE 1 : 
+ 4 €/mois

ou

CABLEPHONE 1 FLAT :
 + 8 €/mois

CABLEPHONE 1 : 
+ 4 €/mois

ou

CABLEPHONE 1 FLAT :
 + 8 €/mois

* * *

Pour toute réclamation “technique” prière de vous adresser à la Helpline EschSpeed 54 73 83 - 600.
Pour toute autre réclamation prière de vous adresser aux numéros 54 73 83 - 540 ou 54 73 83 - 558.

Accès gratuit
HOT CITY 






